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151 §  

Kokouksen laillisuuden toteaminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös Valtuusto totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
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152 §  

Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto valitsee tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Mikko 

Kangasojan ja Kimmo Kososen. 
 

Päätös Valtuusto valitsi tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Mikko 
Kangasojan ja Kimmo Kososen. 
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153 §  

Esityslistan hyväksyminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto päättää käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyk-

sessä. 
 

Päätös Valtuusto päätti käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyksessä. 
 
Lisäksi valtuustolle annettiin hallintosäännön 9 luvun 10 §:n mukainen val-
tuustoinfo Raision kaupungin strategian laadinnasta ennen varsinaisten ko-
kousasioiden käsittelyä. Luonnos Raision kaupungin strategia 2018 - 2021 on 
pöytäkirjan liitteenä. Esittelyn pohjalta käytiin keskustelu. 
 
Saila Rintee saapui kokoukseen valtuustoinfon aikana klo 18.27. 
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Kaupunginhallitus § 291 18.9.2017 

 

 Asianro 552/10.03.02.00/2017 

§ 154 

Valtuutettu Tuija Hyytiän ym. valtuutettujen aloite koskien päiväkotien pihojen lii-

kuntamahdollisuuksien kehittämistä ja varjoisten leikkipaikkojen rakentamista 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 8.5.2017 73 §  

 

 ”Valtuutettu Tuija Hyytiä jätti seuraavan aloitteen: 

 

 ”Kaupungin päiväkotien pihat tasavertaisiksi 

 

Raision kaupungin päiväkotien pihat eivät kaikki ole keskenään tasavertaisia. 

Me allekirjoittaneet haluamme, että kaikilla lapsilla on tasavertaiset mahdolli-

suudet viettää päiväkotipäivien ulkoilut. 

 

Säteilyturvakeskus on julkaissut yhdessä muiden pohjoismaisten säteilyturval-

lisuusviranomaisten kanssa kannanoton, jolla halutaan vaikuttaa siihen, että 

lapsille olisi ulkoilu- ja leikkialueilla tarjolla tarpeeksi varjopaikkoja. Sen yhtey-

dessä kerrotaan muun muassa: "Pienten lasten iho ei suojaa UV-säteilyltä 

yhtä hyvin kuin aikuisten. Lisäksi mitä varhemmin elämässä iho on saanut lii-

kaa aurinkoa, sitä pidempään syövällä on aikaa kehittyä. Siksi ihon palaminen 

lapsuudessa lisää riskiä sairastua ihosyöpään aikuisiässä. Tämän takia lasten 

suojaaminen auringolta on erityisen tärkeää. Lisäksi jos lapset oppivat hakeu-

tumaan varjoon ja suojautumaan liialta paisteelta pienestä pitäen, he suurem-

malla todennäköisyydellä suojautuvat paremmin auringolta läpi elämänsä. 

 

Auringolta on syytä suojautua, kun UV-indeksi ylittää arvon 3. Vaatetus ja var-

jossa pysyminen on hyvä suoja UV-säteitä vastaan. UV-indeksin arvo 3 ylittyy 

kauniina kesäpäivänä Etelä-Suomessa toukokuusta elokuuhun klo 10-17 väli-

senä aikana." 

 

Päiväkotilapset ulkoilevat noin kolme tuntia päivässä, aikana jolloin UV-in-

deksi ylittää arvon kolme. Kaupungin päiväkodeissa on pihoja, joissa ei ole 

yhtään varjopaikkaa. Näissä ulkoilevat lapset altistuvat keväästä loppukesään 

jatkuvasti liialle UV-säteilylle. Me allekirjoittaneet haluamme, että kaikkien päi-

väkotien pihoilla on mahdollisuus leikkiä varjossa. Jatkossa tulee myös kiinnit-

tää riittävään varjoon huomiota jo pihojen suunnitteluvaiheessa. 

 

Nykyisten suositusten mukaan pienten lasten tulisi liikkua kaksi tuntia päi-

vässä. Uusien tutkimusten mukaan suosituksia ollaan muuttamassa siten, 
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että alle 8-vuotiaille suositellaan kolmea tuntia liikuntaa päivässä. Jotta liikun-

tasuosituksesta edes puolet toteutuisi päiväkotien pihoilla, tulee niiden tarjota 

erilaisia mahdollisuuksia liikuntaan. 

 

Kaupungin eräässä päiväkodissa on muun muassa piha, joista löytyy hiekka-

laatikko, pieni liukumäki sekä keinu. Pienetkin lapset tarvitsevat mahdollisuuk-

sia esimerkiksi kiipeilyyn, jotta taidot kehittyvät. Osa isommista lapsista tarvit-

see enemmän innostavia virikkeitä. Kaikkien päiväkotien pihoilla ei ole riittä-

västi näitä virikkeitä. 

 

Me allekirjoittaneet haluamme, että kaupungin päiväkotien pihojen liikunta-

mahdollisuudet ovat kaikkialla riittävät. Mielestämme on erittäin tärkeää, että 

lasten arkiliikuntaan panostetaan jo varhaisessa vaiheessa. 

 

Tuija Hyytiä  Pipsa Allén 

Helena Sukari Seija Sorsavirta 

Heikki Laine  Elisa Vuorinen 

Janette Broberg Eeva Savola 

Risto Nikkonen Mirjam Karila 

Veera Köpsi  Saila Rintee 

Riikka Visa  Jyrki Aaltonen 

Ari Leinonen  Jonni Moislahti 

Anneli Kivijärvi Kimmo Nurmi 

nimi epäselvä” 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

Kaupunginhallitus 29.5.2017 182 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Tuija Hyytiän aloitteen koskien 
päiväkotien pihojen liikuntamahdollisuuksien kehittämistä ja varjoisten leikki-
paikkojen rakentamista teknisen keskuksen valmisteltavaksi – –” 

 

Tekninen lautakunta 12.9.2017 § 130 

 

 ”Kiinteistöpäällikkö Kalevi Laitinen 28.8.2017: 

 

Raision kaupungissa on päivähoitokiinteistöjen piha-alueita yhtensä 12 kpl. 

Kiinteistöjen piha-alueita on kehitetty ja kunnostettu vuosittain määrärahojen 

puitteissa. Päiväkotien piha-alueet ovat yleisesti käytössä myös iltaisin.  

 

Teknisestä keskuksesta Pentti Korrento (kiinteistötyönjohtaja) ja Ari Jalonen 

(kunnossapitoinsinööri) sekä sosiaali- ja terveyskeskuksesta Timo Korhonen 

(kuntouttavan työtoiminnan ohjaaja) suorittivat Raision kaupungin päiväkotien 

pihojen katselmuksen 22.8.2017. Katselmuksessa kartoitettiin liikuntamahdol-

lisuuksien kehittämistä ja varjoisten leikkipaikkojen rakentamismahdollisuuk-

sia sekä pihojen turvallisuutta. 
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Katselmuksessa todettiin, että muutamien kiinteistöjen pihoilla ovat varjoiset 

leikkimahdollisuuspaikat rajalliset tällä hetkellä. Kiipeilyä ja muuta liikkumista 

edistäviä laiteita voitaisiin myös lisätä. Pääosin Raision päiväkotien pihojen 

liikuntamahdollisuudet ja leikkivälineiden valikoima ovat kattavat. Katselmuk-

sen jälkeen on kartoitettu eri valmistajien tarjoamia leikkivälineitä ja suojaka-

toksia. Piha-alueiden rakentamisessa on otettava huomioon leikkivälineille 

asetetut turvallisuusvaatimukset (EN 1176, EN 16630, EN 15312). Piha-aluei-

den koko, muoto ja ennestään rakennetut laitteet (putkilinjat, sähköjärjestel-

mät, leikkivälineet, ym.) rajoittavat jonkin verran uusien laitteiden sijoittelua 

sekä asentamista.  

 

Teknisessä keskuksessa tullaan mahdollisuuksien mukaan huomioimaan 

seuraavan talousarvionlaadinnan (TA 2018) yhteydessä kyseisten (mm. Kaa-

naan pk, Hakinmäen pk, Petäsmäen pk, Metsäaron pk, Varppeen pk) kiinteis-

töjen piha-alueiden kehittäminen siten, että leikkikentät antavat kaikille yhtä-

läisen mahdollisuuden nauttia ulkovälineistä. Suunnittelussa huomioidaan fyy-

siset ja psyykkiset haasteet eri käyttäjäryhmien tarpeiden mukaiseksi sekä 

varjoisten leikkipaikkojen mahdollisuus tapauskohtaisesti. Tuotevalinnoilla py-

ritään houkuttelemaan lapsia leikkimään ja liikkumaan ja siten edistämään 

lasten ja nuorten fyysistä hyvinvointia. 

 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa Tuija Hyytiän ym. valtuustoaloitteeseen edellä ole-

van vastauksen. 

 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 18.9.2017 291 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-
sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginhallitus § 292 18.9.2017 

 

 Asianro 782/10.00.02.03/2016 

§ 155 

Valtuutettu Mika Koiviston ym. valtuutettujen aloite koskien mahdollisuutta tarjota 

Raisioon sijoittuville yrityksille rakennustontti käyttöön kuluitta ensimmäiseksi vii-

deksi vuodeksi 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 5.9.2016 75 §  

 

 ”Valtuutettu Mika Koivisto jätti valtuustolle seuraavan aloitteen: 

 

”Yrityksiä tulisi houkutella investoimaan Raisioon esimerkiksi tonttiluovutuk-

sen keinoin. Vaikka siten, että yritys joka investoi Raisioon pysyviä työpaik-

koja tarjoavan toiminnan, saisi rakennustontin viideksi ensimmäiseksi vuo-

deksi käyttöönsä kuluitta. Tämä ei tulisi Raisiolle yhtään sen kalliimmaksi, 

kuin että tontti seisoo tyhjillään tuottamatta mitään. Työpaikoista ja yritystoi-

minnasta syntyisi vastaavasti verotuottoja. Viiden vuoden jälkeen yritys voisi 

ostaa tai vuokrata sopivilla kohtuullisilla ehdoilla hallussaan olevan tontin. 

 

Esitämme, että selvitetään mahdollisuus tarjota Raisioon sijoittuville yrityksille 

rakennustontti käyttöön kuluitta ensimmäiseksi viideksi vuodeksi. Lisäksi yri-

tys voisi viiden vuoden jälkeen lunastaa tai vuokrata tontin kohtuullisilla eh-

doilla. 

 

Raisiossa 5.9.2016, Perussuomalaisten valtuustoryhmä 

 

Mika Koivisto Leila Myllyoja 

Raimo Perälahti Mika Peltokorpi 

Kari Vastamäki Elisa Vuorinen 

Pipsa Allén” 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

 

Kaupunginhallitus 19.9.2016 261 § 

 

” – – Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu – – Mika Koiviston aloitteen kos-

kien mahdollisuutta tarjota Raisioon sijoittuville yrityksille rakennustontti käyt-

töön kuluitta ensimmäiseksi viideksi vuodeksi konsernihallinnon ja teknisen 

keskuksen valmisteltavaksi.– –” 

 



Raision kaupunki Pöytäkirja   13 (69) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 16.10.2017  

 

 

Tekninen lautakunta 12.9.2017 § 131 

 

 ”Maankäyttöpäällikkö Outi Pekkala 6.9.2017: 

 

Uuteen kuntalakiin lisättiin vuonna 2015 säännös kunnan omistaman kiinteis-

tön luovutuksen tai vuokrasopimuksen markkinaehtoisuuden määrittelystä. 

 

130 § 

Kunnan omistaman kiinteistön luovutuksen tai vuokrasopi-

muksen markkinaehtoisuuden määrittely 

Kunta voi luovuttaa tai antaa vuokralle vähintään kymmeneksi 

vuodeksi omistamansa kiinteistön kilpailutilanteessa markkinoilla 

toimivalle tarjouskilpailulla, jolle ei aseteta ehtoja. Tarjouskilpai-

lun on oltava avoin ja siitä on tiedotettava riittävästi. 

Kunnan luovuttaessa tai antaessa vuokralle vähintään kymme-

neksi vuodeksi omistamansa kiinteistön ilman 1 momentin mu-

kaista tarjouskilpailua, puolueettoman arvioijan on arvioitava 

kiinteistön markkina-arvo tai markkinaperusteinen vuokrataso. 

Kunnan on lisäksi otettava huomioon, mitä Euroopan unionin 

toiminnasta tehdyn sopimuksen 107 ja 108 artiklassa sääde-

tään. 

 

Pykälässä esitettyjä menettelytapoja noudattamalla voidaan varmistua, että 

kiinteistön luovutus on markkinaehtoinen ja että luovutukseen ei sisälly kiellet-

tyä valtiontukea. 

 

Valtiontukisääntelyn tarkoitus on varmistaa tasapuoliset toimintaedellytykset 

kaikille Euroopan yhteismarkkinoilla toimiville yrityksille riippumatta siitä, 

missä jäsenvaltiossa niiden kotipaikka on. Sääntely on nähty välttämättö-

mäksi tehokkaan kilpailun ja vapaan kaupan suojaamisessa. Perusteettomien 

ja valikoitujen etujen on katsottu hidastavan markkinavoimien toimintaa, jolloin 

kilpailukykyisimmät yritykset eivät välttämättä menesty parhaiten. 

 

Valtiontukisäännöt koskevat siis toimenpiteitä, joissa julkinen sektori myöntää 

yrityksille suoraa tukea tai muuta etua. Tuen muodolla ei siis ole merkitystä. 

Yleensä kyseessä on suora avustus tuen saajalle, mutta esimerkiksi myös 

kiinteistön markkinahintaa alhaisempi vuokra tai maan myynti alle markkina-

hinnan katsotaan tueksi. Yrityksiksi lasketaan kaikki taloudellista toimintaa 

harjoittavat yksiköt niiden oikeudellisesta muodosta riippumatta. Tukea myön-

tävän viranomaisen vastuulla on arvioida, sisältääkö toimenpide valtiontukea 

vai ei. 

 

Em. lakipykälässä ei siis kuitenkaan kielletä kiinteistönluovutuksen tai vuokra-

sopimuksen tekemistä käyvästä markkina-arvosta poikkeavasti. Tällöin on 

kuitenkin otettava huomioon, miten tuki voidaan antaa yritykselle siten, että 

valtiontukisäännökset otetaan asianmukaisesti huomioon tuen myöntämisen 
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yhteydessä ja niihin liittyvät menettelytavat. Tällöin on tutkittava, täyttääkö tu-

kitoimenpide valtiontuen (SEUT 107 1 artikla) tunnusmerkit, kuuluuko tukitoi-

menpide yleisen ryhmäpoikkeusasetuksen (651/2014) soveltamisalaan ja 

täyttääkö asetuksen edellytykset, voiko tuen myöntää de minimis-tukena tai 

ns. SGEIde minimis tukena vai onko tukitoimenpide ilmoitettava TEMin väli-

tyksellä ennakkoon EU-komissiolle, joka arvioi, onko toimenpide hyväksyttä-

vissä sisämarkkinoille. 

 

Valtiontukisääntelyn noudattamista valvoo Euroopan komissio. Komissiolla on 

oikeus velvoittaa jäsenvaltio perimään takaisin jo maksettu valtiontuki, jos se 

todetaan sääntöjen vastaiseksi. Vastuu takaisinperinnän täytäntöönpanosta 

on kyseessä olevan tuen myöntäjällä. 

 

Tontinluovutusmenettelyä valittaessa keskeisenä tavoitteena tulisi olla, että ei 

synny epäselvyyttä yritysten tasapuolisesta kohtelusta tontinluovutustilan-

teissa ja että kaupungin toimenpitein ei vaikeuteta toimitilamarkkinoiden kil-

pailua ja toimintaa. 

 

Yhteenvetona edellä olevasta voidaan todeta, että kaupunki voi näin halutes-

saan ja yksittäistapauksissa luovuttaa yritystontteja markkinahinnasta poik-

keavalla hinnalla. Tällöin on kuitenkin noudatettava lain mukaisia menettelyjä 

ja haettava ennakkoon EU-komission hyväksyntä. 

 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa Mika Koiviston ym. valtuustoaloitteeseen edellä 

olevan vastauksen. 

 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 18.9.2017 292 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-
sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginhallitus § 293 18.9.2017 

 

 Asianro 199/10.02.03/2017 

§ 156 

Valtuutettu Raimo Sulosen ym. valtuutettujen aloite koskien Kisakylän kaavaehdo-

tuksen korttelissa AK 41 toteutettavien kerrostalojen energiaratkaisuja 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 23.1.2017 21 §  

 

 ”Raision Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Arvoisa kaupunginvaltuusto 

 

Raision kaupunginvaltuuston Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä on tutus-

tunut Kisakylän esillä olleeseen kaavaehdotukseen. 

 

Kaavaehdotuksen selostusasiassa ei ole esitetty mitä käyttöenergian muotoja 

rakennuksissa tulee tai tulisi käyttää. 

 

Esitämme, että esilläolevaan kaavaehdotukseen tulee mainita mitä käyttö-

energian muotoja kussakin rakennuskohteessa tulee käyttää. 

 

Esitämme, että kerrostaloihin toteutetaan yhdistetty aurinkopaneeli- ja maa-

lämpöratkaisu. Kattoratkaisu voisi olla esim. loiva pulpettikatto johon asennet-

taisiin koko katon osalle aurinkopaneelit, sekä varsinaiseen lämmitykseen 

maalämpö. 

 

Kummankin energiamuodon käytöstä saadaan merkittävä etu talojen käyttö-

energian kustannuksiin asukkaiden hyväksi. 

 

Edellä esittämiämme energiamuotojen tehot ovat huomattavasti nousseet ja 

rakennuskustannukset kohtuullistuneet. Parhaimmissa tapauksissa on päästy 

tuloksiin kolmenkin (3) vuoden aikana, että kyseiset ratkaisut ovat maksaneet 

itsensä takaisin. 

 
Uskomme, että tällaiset ympäristöystävälliset luonnonvarojen hyväksikäyttö 
kiinnostavat tulevia asukkaita ja Raision asuntokauppa vilkastuisi, sekä asu-
kasmäärät lisääntyisivät. 

 
RAISION SOSIALIDEMOKRAATTIINEN VALTUUSTORYHMÄ 

   

Raimo Sulonen Jarmo Rosama  Sirpa Ek 

Kimmo Nurmi Kimmo Kosonen Janne Laulumaa 

Vesa Parantainen Anita Ruusuranta Veijo Mikola 

Juha Hellsten Teuvo Helenius Hannele Lehto-Laurila 
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Saila Rintee” 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

 

Kaupunginhallitus 6.2.2017 36 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Raimo Sulosen aloitteen kos-

kien Kisakylän kaavaehdotuksen korttelissa AK 41 toteutettavien kerrostalo-

jen energiaratkaisuja teknisen keskuksen valmisteltavaksi – –” 

 

 

Tekninen lautakunta 12.9.2017 § 132 

 

 ”Maankäyttöpäällikkö Outi Pekkala ja kaupunginarkkitehti Olli Arvola 

6.9.2017: 

 

Kaupunginvaltuusto on kokouksessaan 19.6.2017 § 126 hyväksynyt Kisaky-

län alueen asemakaavan.  

 

Asemakaavaa on hyväksymiskäsittelyn yhteydessä tarkistettu mm. siten, että 

asemakaavamääräyksiin on lisätty kohta, jonka mukaan ”Asuinkortteleiden 

rakentamisessa tulee suosia energiatehokkaita ja ympäristöystävällisiä ratkai-

suja ekologisesti kestävän kaupunkisuunnittelun periaatteiden mukaisesti.” 

Tämä tällaisenaan toteuttanee aloitteen jättäneiden tahtotilaa. 

 

Mikäli kaavamääräyksin halutaan varmistaa kaavoitettavan alueen tai kohteen 

toteutuminen ekologisilta lähtökohdiltaan vielä tiukemmaksi kuin mitä MRL ja 

rakentamismääräyskokoelma jo nyt edellyttävät, tämä tulee olla määriteltynä 

kaavan tavoitteisiin jo kaavoituksen alkuvaiheessa. Uudet edistykselliset ja 

uraauurtavat ekologiset ratkaisut aluesuunnittelussa ovat tervetulleita mutta 

jotta kyseiset hankkeet olisivat realistisia ja toteuttamiskelpoisia, ne tulisi to-

teuttaa esimerkiksi pilottihankkeina, joissa rahoittajat, rakennuttajat ja toteut-

tajat ovat hankkeissa mukana kaavoituksen alusta lähtien. 

 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa Raimo Sulosen ym. valtuustoaloitteeseen edellä 

olevan vastauksen. 

 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Kaupunginhallitus 18.9.2017 293 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-
sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginhallitus § 294 18.9.2017 

 

 Asianro 200/10.03.01.02/2017 

§ 157 

Valtuutettu Raimo Sulosen ym. valtuutettujen aloite koskien Raision Kesärannan 

virkistysalueen elävöittämistä 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 23.1.2017 22 §  

 

”Raision Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Arvoisa Raision kaupunginvaltuusto 

 

Raisiolla on vain yksi virkistys- ja uimaranta alue KESÄRANTA Naantalin kau-

pungin alueella johon voi päästä vain omalla autolla tai esim. polkupyörällä. 

 

Uimahallin yhteyteen esitetty maauimalahanke on ainakin toistaiseksi jäissä. 

Samoin lienee Hahdenniemen osalta? 

 

Naantalissa ja Turussa on kesävirkistyspaikkoja useita. 

 

KESÄRANNAN koko virkistys- ja uimaranta-alueelle olisi tarkoituksenmu-

kaista laatia perusteellinen saneeraus- ja viihtyvyyssuunnitelma, jotta siellä 

olisi mielekästä viettää päivä perheenkin kanssa. Saunatilat ovat OK, mutta 

pieni kioski ulkopöytineen ei ole paras mahdollinen hetki hyvän olon tunnehet-

keen. 

 

Uimaranta on hyvä. 

 

Me Raision Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä esitämme, että KESÄRAN-

NAN koko alueelle laaditaan kaunis ja viihtyisä KESÄKEIDAS suunnitelma. 

Alueesta pyydetään suunnittelukilpailu, jossa kaupunki asettaa omat tavoit-

teensa. 

 

Tälläkin toiminnalla parannamme vapaa-ajan sektorin palveluja kaiken ikäi-

sille kaupunkimme asukkaille. 

 

Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä 
 
Raimo Sulonen Sirpa Ek 
Jarmo Rosama Kimmo Nurmi 
Kimmo Kosonen Janne Laulumaa 
Vesa Parantainen Anita Ruusuranta 
Veijo Mikola  Juha Hellsten 
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Teuvo Helenius Hannele Lehto-Laurila” 
 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

 

Kaupunginhallitus 6.2.2017 36 § 

 

” – – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Raimo Sulosen aloitteen kos-

kien Raision Kesärannan virkistysalueen elävöittämistä teknisen keskuksen 

valmisteltavaksi.– –” 

 

 

Tekninen lautakunta 12.9.2017 § 133 

 

 ”Kaupungininsinööri Vesa-Matti Eura ja liikunta- ja nuorisotoimenjohtaja 

Reijo Hakorinta 6.9.2017: 

 

Virkistysalueiden tulevan käytön ja kehittämisen selvittämiseksi on laadittu 

vuonna 2009 virkistysalueselvitys. Selvityksessä on tutkittu useita Raision 

kaupungin omistamia virkistysalueita ja niille on esitetty kehittämistoimenpi-

teet. 

 

Kesärannan virkistysaluetta on esitetty kehitettäväksi kokous-, koulutus-, ja 

leirikeskuksena. Selvityksessä on todettu, että kehittäminen edellyttää alu-

eelle asemakaavaa. Selvityksessä on tunnistettu myös alueen saavutetta-

vuusongelma sekä ulkoalueiden kehittämistarve. 

 

Naantalin kaupunki on laatinut alueelle asemakaavan, joka on lainvoimaistu-

nut 8.6.2015. Asemakaava mahdollistaa virkistysaluesuunnitelmassa esitetty-

jen tavoitteiden toteuttamisen. Asemakaavan myötä Kesärannan lähialueen 

toimintaympäristö on muuttunut merkittävästi. 

 

Virkistysalueselvityksessä esitettyjen alueen kehittämissuunnitelmien päivittä-

minen nykyisen kaavan mukaiseksi olisi johdonmukainen jatko Kesärannan 

virkistysalueen kehittämistyössä. Virkistysalueiden käytön kehittäminen kuu-

luu vapaa-aikalautakunnan alaisuuteen. Toimenpiteiden kustannukset arvioi-

daan suunnittelutyön yhteydessä. 

 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa Raimo Sulosen ym. valtuustoaloitteeseen edellä 

olevan vastauksen. 

 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Kaupunginhallitus 18.9.2017 294 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-
sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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 Asianro 739/00.01.01/2012 

§ 158 

Raision kaupungin luottamushenkilöiden palkkio- ja matkustusohjesääntö 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 18.9.2017 295 §  

 

”Kaupunginjohtaja Ari Korhonen: 

 

Kaupunginvaltuusto päätti Raision kaupungin luottamushenkilöiden palkkio- ja 

matkustusohjesäännöstä 8.5.2017 § 50, joka on ohessa liitteenä. Vuosipalkki-

oiden kohdalla on lueteltu toimielimittäin puheenjohtajien ja varapuheenjohta-

jien vuosipalkkiot. Koska puheenjohtajia on nykyisen hallintosäännön perus-

teella eri määrä kuin mitä palkkio- ja matkustusohjesääntö tuntee, on kaupun-

ginvaltuuston syytä tarkentaa annettua ohjetta. 

 
 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että toimielinten varapu-

heenjohtajille maksetaan yhtenäinen vuosipalkkio. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen yksimielisesti siten lisättynä, 

että 9 §:n ansionmenetyskorvaus osalta teksti muutetaan seuraavasti: 

 

- Tuntikorvauksen enimmäismäärä on kuukausipalkka 9 000 euroa jaettuna 

luvulla 163 ja pyöristettynä lähimpään täyteen euroon.” 

 

 

Liitteet 1 Luottamushenkilöiden palkkio- ja matkustussääntö 8.5.2017 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että toimielinten varapuheenjohtajille makse-

taan yhtenäinen vuosipalkkio ja että luottamushenkilöiden palkkio- ja matkus-

tusohjesäännön 9 §:n ansionmenetyskorvaus osalta teksti muutetaan seuraa-

vasti: 

 

- Tuntikorvauksen enimmäismäärä on kuukausipalkka 9 000 euroa jaettuna 

luvulla 163 ja pyöristettynä lähimpään täyteen euroon.” 

 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginhallitus § 296 18.9.2017 

 

 Asianro 821/10.00.01.05/2017 

§ 159 

Kiinteistönluovutuskirjan ja maankäyttösopimuksen hyväksyminen 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 18.9.2017 296 §  

 

 ”Maankäyttöpäällikkö Outi Pekkala 6.9.2017 

 

Kantokankaan asemakaavaehdotus (Ak 11:17) on ollut nähtävillä 30.3. - 

28.4.2017 välisen ajan. Kaavan jatkokäsitelty odottaa nyt kaavaan liittyvien 

sopimusten hyväksymistä. Asemakaavaehdotukseen sisältyy *** omistama 

kiinteistö 680-410-4-70 Metsä-Alho, jonka alueelle asemakaavaehdotuksessa 

on osoitettu työpaikkatonttien korttelialuetta ja näihin rakennusoikeutta yh-

teensä 4344 k-m2. Koska maanomistaja saa asemakaavasta huomattavaa 

hyötyä, maanomistajan kanssa on neuvoteltu liitteenä oleva kiinteistön luovu-

tuskirja ja maankäyttösopimus. 

 

Sopimuksessa sovitaan mm. maankäyttömaksusta sekä maa-alueiden luovut-

tamisesta. Maankäyttömaksua maanomistaja suorittaa yhteensä 122.400,00 

euron arvosta, joka sopimuksella kuitataan maksetuksi maa-luovutuksin siten, 

että katualueiden lisäksi kaupunki saa osan asemakaavan mukaisesta ton-

tista 1174-4, josta kaupunki omistaa jo toisen puolen. Kaupunki saa lisäksi 

maanomistajan omistamat, Kantoniitun asemakaavan mukaiset katualueet 

sekä luovutettaviin alueisiin kuuluvat yhteisalueosuudet. 

 

Sopimus on laadittu vakiintuneen mallin mukaisesti. 

 

Kaupunginhallitus päättänee hyväksyä liitteenä olevan kiinteistön luovutuskir-

jan ja maankäyttösopimuksen allekirjoitettavaksi sekä esittää sen edelleen 

valtuuston hyväksyttäväksi. Sopimus tulee allekirjoittaa ennen Kantokankaan 

asemakaavan (Ak 11:17) valtuustokäsittelyä. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus esittää laaditun kiinteistön luovutuskirjan ja maankäyttöso-

pimuksen kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Liitteet 2 Maankäyttösopimus *** 

 3 Maankäyttösopimus ***_Liitekartta 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy laaditun kiinteistön luovutuskir-

jan ja maankäyttösopimuksen. 

 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

 

 

Tiedoksi   ***  
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 Asianro 822/10.00.01.05/2017 

§ 160 

Kiinteistönluovutuskirjan ja maankäyttösopimuksen hyväksyminen 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 18.9.2017 § 297 

 

”Maankäyttöpäällikkö Outi Pekkala 6.9.2017 

 

Kantokankaan asemakaavaehdotus (Ak 11:17) on ollut nähtävillä 30.3. - 

28.4.2017 välisen ajan. Kaavan jatkokäsitelty odottaa nyt kaavaan liittyvien 

sopimusten hyväksymistä. Asemakaavaehdotukseen sisältyy *** omistama 

kiinteistö 680-430-1-35 Keto-Alho ja osa kiinteistöstä 680-432-2-50 Lumparla. 

Kiinteistöjen alueelle on asemakaavaehdotuksessa osoitettu työpaikkatonttien 

korttelialuetta ja näihin rakennusoikeutta yhteensä 13 333 k-m2. Koska maan-

omistaja saa asemakaavasta huomattavaa hyötyä, maanomistajan kanssa on 

neuvoteltu liitteenä oleva kiinteistön luovutuskirja ja maankäyttösopimus. 

 

Sopimuksessa sovitaan mm. maankäyttömaksusta sekä maa-alueiden luovut-

tamisesta. Maankäyttömaksua maanomistaja suorittaa yhteensä 409 307,00 

422 717,00 euroa. Korjattu hallintolain 51 §:n nojalla 27.11.2017 Jarmo Nii-

tynperä. Puolet maankäyttömaksusta on maksettava kaupungille kuuden kuu-

kauden kuluessa alueen kunnallistekniikan valmistumisesta, kuitenkin ennen 

kuin maanomistajalle tuleville tonteille haetaan ensimmäinen rakennuslupa. 

Toinen puoli korvauksesta on maksettava kaupungille yhden vuoden ja kuu-

den kuukauden kuluessa alueen kunnallistekniikan valmistumisesta, kuitenkin 

ennen kuin maanomistajalle tuleville tonteille haetaan ensimmäinen raken-

nuslupa. Maanomistaja luovuttaa lisäksi kaupungille sopimusalueeseen kuu-

luvat katu- ja liikennealueet sekä samassa yhteydessä osan Varppeenseudun 

asemakaavan mukaisesta Lumparlanpuiston puistoalueesta ja kiinteistöihin 

kuuluvat yhteisalueosuudet. 

 

Sopimus on laadittu vakiintuneen mallin mukaisesti. 

 

Kaupunginhallitus päättänee hyväksyä liitteenä olevan kiinteistön luovutuskir-

jan ja maankäyttösopimuksen allekirjoitettavaksi sekä esittää sen edelleen 

valtuuston hyväksyttäväksi. Sopimus tulee allekirjoittaa ennen Kantokankaan 

asemakaavan (Ak 11:17) valtuustokäsittelyä. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus esittää laaditun kiinteistön luovutuskirjan ja maankäyttöso-

pimuksen kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi. 
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Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Liitteet 4 Maankäyttösopimus *** 

 5 Maankäyttösopimus ***_Liitekartta 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy laaditun kiinteistön luovutuskir-

jan ja maankäyttösopimuksen. 

 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

 

Tiedoksi   ***   
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 Asianro 823/10.00.01.05/2017 

§ 161 

Kiinteistönluovutuskirjan ja maankäyttösopimuksen hyväksyminen / Kiinteistö Oy 

Yrittäjänpuisto 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 18.9.2017 § 298 

 

”Maankäyttöpäällikkö Outi Pekkala 6.9.2017 

 

Kantokankaan asemakaavaehdotus (Ak 11:17) on ollut nähtävillä 30.3. - 

28.4.2017 välisen ajan. Kaavan jatkokäsitelty odottaa nyt kaavaan liittyvien 

sopimusten hyväksymistä. Asemakaavaehdotukseen sisältyy Kiinteistö Oy 

Yrittäjänpuiston omistamat kiinteistöt 680-410-4-71 Uusi-Alho ja 680-410-4-72 

Pelto-Alho. Kiinteistöjen alueelle on asemakaavaehdotuksessa osoitettu työ-

paikkatonttien korttelialuetta ja näihin rakennusoikeutta yhteensä 8109 k-m2. 

Koska maanomistaja saa asemakaavasta huomattavaa hyötyä, maanomista-

jan kanssa on neuvoteltu liitteenä oleva kiinteistön luovutuskirja ja maankäyt-

tösopimus. 

 

Sopimuksessa sovitaan mm. maankäyttömaksusta sekä maa-alueiden luovut-

tamisesta. Maankäyttömaksua maanomistaja suorittaa yhteensä 257 350,00 

254 701,00 euroa. Korjattu hallintolain 51 §:n nojalla 27.11.2017 Jarmo Nii-

tynperä. Puolet maankäyttömaksusta on maksettava kaupungille kuuden kuu-

kauden kuluessa alueen kunnallistekniikan valmistumisesta, kuitenkin ennen 

kuin maanomistajalle tuleville tonteille haetaan ensimmäinen rakennuslupa. 

Toinen puoli korvauksesta on maksettava kaupungille yhden vuoden ja kuu-

den kuukauden kuluessa alueen kunnallistekniikan valmistumisesta, kuitenkin 

ennen kuin maanomistajalle tuleville tonteille haetaan ensimmäinen raken-

nuslupa. Maanomistaja luovuttaa lisäksi kaupungille sopimusalueeseen kuu-

luvat katualueet sekä kiinteistöihin kuuluvat yhteisalueosuudet. 

 

Sopimus on laadittu vakiintuneen mallin mukaisesti. 

 

Kaupunginhallitus päättänee hyväksyä liitteenä olevan kiinteistön luovutuskir-

jan ja maankäyttösopimuksen allekirjoitettavaksi sekä esittää sen edelleen 

valtuuston hyväksyttäväksi. Sopimus tulee allekirjoittaa ennen Kantokankaan 

asemakaavan (Ak 11:17) valtuustokäsittelyä. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus esittää laaditun kiinteistön luovutuskirjan ja maankäyttöso-

pimuksen kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi. 
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Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.”  

 

 

Liitteet 6 Maankäyttösopimus KOy Yrittäjänpuisto 

 7 Maankäyttösopimus KOy Yrittäjänpuisto_Liitekartta 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy laaditun kiinteistön luovutuskir-

jan ja maankäyttösopimuksen. 

 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

 

Tiedoksi   Kiinteistö Oy Yrittäjänpuisto   
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 Asianro 565/02.05.01/2017 

§ 162 

Nuorten työpajatoiminnan valtionavustus 2017 

 

 

Päätöshistoria 

 

Vapaa-aikalautakunta 16.5.2017 27 §  

 

 ”Talouspäällikkö Esa Ilanti 12.4.2017: 

 

Lounais-Suomen aluehallintovirasto on 4.4.2017 myöntänyt Raision  

kaupungille 40 000 euron avustuksen nuorten työpajatoimintaan. 

 

Määrärahan korotustarve vuoden 2017 talousarvioon: 

 

Tulot 

3330.441040 Muut tuet ja avustukset, 40 000 euroa 

 

Menot 

4004.441040 Työsuhteisten kuukausipalkat, 28 000 euroa 

4100.441040 Kvtel-maksut, 7 000 euroa 

4420.441040 Matkustus- ja kuljetuspalvelut, 1 000 euroa 

4440.441040 Koulutus- ja kulttuuripalvelut, 1 000 euroa 

4470.441040 Muut palvelut, 3 000 euroa 

 

 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Matti Sivonen 

 

Vapaa-aikalautakunta päättää 

 

esittää kaupunginhallitukselle määrärahojen korotusta vuoden 2017 talousar-

vioon esitetyn mukaisesti. 

 

 

Päätös Vapaa-aikalautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 9.10.2017 § 326 

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto myöntää lisämäärära-

haa vuoden 2017 talousarvioon seuraavasti: 

 

Tulot 

3330.441040 Muut tuet ja avustukset, 40 000 euroa 
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Menot 

4004.441040 Työsuhteisten kuukausipalkat, 28 000 euroa 

4100.441040 Kvtel-maksut, 7 000 euroa 

4420.441040 Matkustus- ja kuljetuspalvelut, 1 000 euroa 

4440.441040 Koulutus- ja kulttuuripalvelut, 1 000 euroa 

4470.441040 Muut palvelut, 3 000 euroa 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.”  

 

 

Oheismateriaali  1 Nuorten työpajatoiminnan valtionavustuspäätös 2017 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto myöntää lisämäärärahaa vuoden 2017 

talousarvioon seuraavasti: 

 

Tulot 

3330.441040 Muut tuet ja avustukset, 40 000 euroa 

 

Menot 

4004.441040 Työsuhteisten kuukausipalkat, 28 000 euroa 

4100.441040 Kvtel-maksut, 7 000 euroa 

4420.441040 Matkustus- ja kuljetuspalvelut, 1 000 euroa 

4440.441040 Koulutus- ja kulttuuripalvelut, 1 000 euroa 

4470.441040 Muut palvelut, 3 000 euroa 

 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

 

Tiedoksi   Armi Peltonen, Konsernihallinto  
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 Asianro 569/02.05.01/2017 

§ 163 

Etsivän nuorisotyön valtionavustus 2017 

 

 

Päätöshistoria 

 

Vapaa-aikalautakunta 16.5.2017 28 §  

 

 ”Talouspäällikkö Esa Ilanti 12.4.2017: 

 

Lounais-Suomen aluehallintovirasto on 4.4.2017 myöntänyt Raision  

kaupungille 54 000 euron avustuksen käytettäväksi kahden etsivän  

nuorisotyöntekijän palkkauskuluihin. 

 

Määrärahan korotustarve vuoden 2017 talousarvioon: 

 

Tulot 

3330.441011 Muut tuet ja avustukset, 22 000 euroa 

 

Menot 

4004.441011 Työsuhteisten kuukausipalkat, 18 000 euroa 

4100.441011 Kvtel-maksut, 4 000 euroa 

 

Vuoden 2018 talousarvioon budjetoidaan loppuosa avustuksesta: 

 

Tulot 

3330.441011 Muut tuet ja avustukset, 32 000 euroa 

 

Menot 

4004.441011 Työsuhteisten kuukausipalkat, 26 500 euroa 

4100.441011 Kvtel-maksut, 5 500 euroa 

 

 

Päätösehdotus Sivistysjohtaja Matti Sivonen 

 

Vapaa-aikalautakunta päättää 

 

esittää kaupunginhallitukselle määrärahojen korotusta vuoden 2017  

talousarvioon esitetyn mukaisesti. 

 

 

Päätös Vapaa-aikalautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Kaupunginhallitus 9.10.2017 § 327 

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto myöntää lisämäärära-

haa vuoden 2017 talousarvioon seuraavasti: 

 

Tulot 

3330.441011 Muut tuet ja avustukset, 22 000 euroa 

 

Menot 

4004.441011 Työsuhteisten kuukausipalkat, 18 000 euroa 

4100.441011 Kvtel-maksut, 4 000 euroa 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.”  

 

 

Oheismateriaali  2 Valtionavustuspäätös etsivään nuorisotyöhön 2017 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto myöntää lisämäärärahaa vuoden 2017 

talousarvioon seuraavasti: 

 

Tulot 

3330.441011 Muut tuet ja avustukset, 22 000 euroa 

 

Menot 

4004.441011 Työsuhteisten kuukausipalkat, 18 000 euroa 

4100.441011 Kvtel-maksut, 4 000 euroa 

 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

 

Tiedoksi   Armi Peltonen, Konsernihallinto  
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 Asianro 263/02.05.01/2017 

§ 164 

Kirjasto- ja kulttuuripalveluiden lisämäärärahaesitykset vuoden 2017 talousarvi-

oon 

 

 

Päätöshistoria 

 

Vapaa-aikalautakunta 3.10.2017 § 53 

 

”Talouspäällikkö Esa Ilanti 21.9.2017: 

 

Lounais-Suomen aluehallintovirasto on myöntänyt 27.3.2017 Raision kaupun-

ginkirjastolle seuraavat harkinnanvaraiset valtionavustukset:  

 

Noppaan pyörimään – kirjastonhoitaja jalkautuu nuorisokeskukseen -hanke  

1 500 €, hankeaika 31.12.2018 asti. 

 

Onnelin ja Annelin kirjasto – lempeitä lukutuokioita lehmien kanssa -hanke  

16 000 €, hankeaika 31.12.2018 asti. 

 

Eskareiden ensiaskeleet mediataitopolulla -hanke 4 700 €, hankeaika 

31.5.2018. 

 

Noppaan pyörimään – hankkeen määräraha siirretään kokonaisuudessaan 

vuodelle 2018 ja budjetoidaan kalustoon.  

 

Onnelin ja Annelin kirjasto – hankkeessa määräraha on 16 000 €, josta kulu-

valle vuodelle esitetään määrärahakorotusta 4350 € seuraavasti: 

411047.3330 muut tuet ja avustukset 4350 € 

411047.4420 kuljetukset 750 €  

411047.4008 asiantuntijapalkkiot 3600 €         

Vuodelle 2018 budjetoidaan 11 650 €, josta 750 € kuljetuksiin ja 10 900 €  

asiantuntijapalkkioihin. 

 

Eskareiden ensiaskeleet mediataitopolulla – hankkeessa määräraha on 4700 

€, josta kuluvalle vuodelle esitetään määrärahakorotusta seuraavasti: 

411048.3330 muut tuet ja avustukset 3000 € 

411048.4007 vuosilomasijaiset ja muut sijaiset 3000 €(summa sisältää sotut) 

Vuodelle 2018 budjetoidaan palkkoihin 1700 €. 

 

 

Päätösehdotus Vt. sivistysjohtaja Leena Laakso 

 

Vapaa-aikalautakunta esittää kaupunginhallitukselle määrärahojen korotusta 

vuoden 2017 talousarvioon esitetyn mukaisesti. 
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Päätös Vapaa-aikalautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 9.10.2017 § 328 

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto myöntää lisämäärära-
haa vuoden 2017 talousarvioon seuraavasti: 
 
411047.3330 muut tuet ja avustukset 4350 € 

411047.4420 kuljetukset 750 €  

411047.4008 asiantuntijapalkkiot 3600 € 

 

411048.3330 muut tuet ja avustukset 3000 € 

411048.4007 vuosilomasijaiset ja muut sijaiset 3000 €(summa sisältää sotut) 

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.”  

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto myöntää lisämäärärahaa vuoden 2017 
talousarvioon seuraavasti: 
 
411047.3330 muut tuet ja avustukset 4350 € 

411047.4420 kuljetukset 750 €  

411047.4008 asiantuntijapalkkiot 3600 € 

 

411048.3330 muut tuet ja avustukset 3000 € 

411048.4007 vuosilomasijaiset ja muut sijaiset 3000 €(summa sisältää sotut) 

 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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 Asianro 906/10.00.02.00/2017 

§ 165 

Asuin- ja liiketonttien hinnoittelu, tontit 3-303-1, 3-303-9, 3-303-10, 3-303-11 ja 3-

303-12 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 9.10.2017 § 329 

 

”Maankäyttöpäällikkö Outi Pekkala 3.10.2017: 

 

Keon alueella olevien kolmen taloyhtiön vuokrasopimukset ovat päättymässä 

parin vuoden kuluttua. Alueella toimivat tällä hetkellä asunto-osakeyhtiöt 

Keopelto, Tienristeys ja Keokulma. Näistä As Oy Tienristeys ja As Oy 

Keopelto ovat jo anoneet vuokrasopimuksen jatkamista. Korttelin tontit 3-303-

1, 3-303-9 ja 3-303-10 ovat kaikki asemakaavan mukaisella asuin-, liike- ja 

toimistorakennusten korttelialueella (AL-14). Tontit 3-303-11 ja 3-303-12 ovat 

asemakaavan mukaisella liike- ja toimistorakennusten korttelialueella (K-22). 

Vuokrasopimusten uusimisen vuoksi alueelle tulee hyväksyä hinnoittelu.  

 

Asuntokäytössä olevien tonttien vuokra-ajat ovat erittäin pitkiä. Aikanaan teh-

dyt vuokrasopimukset ovat sisältäneet muodossa tai toisessa jonkinlaisen in-

deksitarkistuksen (lähinnä elinkustannusindeksi), jonka on oletettu pitävän 

vuokrataso elinkustannusten tasomuutosten mukaisena. Viidessäkymme-

nessä vuodessa maan arvo kasvukeskuksissa on kuitenkin yli kymmenker-

taistunut ja pelkällä indeksillä korotetut vuokrat ovat jääneet kauas markki-

noilla vallitsevasta maan markkina-arvosta. Viidenkymmenen vuoden välein 

tapahtuva vuokran tason korjaaminen markkinahintaiseksi johtaa väistämättä 

suureen vuokran korotukseen. Toisaalta vanhan vuokrasopimuksen perus-

teella tontin haltija on saanut nauttia useita kymmeniä vuosia huomattavasti 

markkinahintaa halvemmasta vuokratasosta. 

 

Vuokrasopimusten päättyessä uuden vuokrahinnan tulee perustua maan 

markkina-arvoon. Maan hinnan markkina-arvo on määritetty vertailemalla 

maan hintaa naapurikuntiin sekä tutkimalla laajasti toteutuneita maa- ja asun-

tokauppoja. Vertailun on tehnyt ulkopuolinen asiantuntija (Newsec Valuation 

Oy). Kyseessä olevalla alueella asuinkerrostalotontin kerrosneliön markkina-

arvoksi on määritetty hintahaarukka 131 – 150 - 180 €/kerrosneliömetri riip-

puen tontin sijainnista ja käytöstä. Liiketontin kerrosneliön markkina-arvoa ei 

keskusta-alueelle ole vertailussa erikseen määritetty. Haunisten – Ikean alu-

eelle on annettu hintahaarukka 140 – 190 - 250 €/kerrosneliömetri riippuen 

tontin sijainnista ja käytöstä. Tätä voitaisiin pitää markkina-arvona myös kes-

kusta-alueella. Vertailuna voisi mainita Kisakylän alueen kerrostalotontit, jotka 

on juuri hinnoiteltu hintaan 130 e/k-m2. Nyt käsiteltävänä olevien tonttien 

markkina-arvo voisi näin sijoittua näiden hintahaarukoiden keskipaikkeille, eli 

asuinkerrostalojen osalta 150 e/k-m2 ja liiketonttien osalta 190 e/k-m2. 
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Maanvuokran korjaaminen vuokra-ajan päättyessä markkinahintaan tarkoittaa 

suurta kertakorotusta verrattuna totuttuun erittäin alhaiseen hintatasoon. Jois-

sain tapauksissa suuri kertakorotus voi tuntua kohtuuttomalta, vaikka vuosi-

vuokra nouseekin vain ympäröivän alueen normaaliin tasoon. Asunto Oy 

Krookilan vuokrasopimusta uusittaessa runsas vuosi sitten, noudatettiin peri-

aatetta, että uuden vuokrasopimuksen perusteella tehtävät maanvuokran ko-

rotukset astuivat voimaan porrastetusti yhden vuoden aikana.  

 

Tätä periaatetta voitaisiin käyttää myös tässä tapauksessa ja vastaavissa ta-

pauksissa yleisemminkin. Korotus tehtäisiin siten, että puolet korotuksesta 

astuisi voimaan heti uuden vuokrakauden alussa ja toinen puoli korotuksesta 

tehtäisiin vuoden kuluttua vuokrasopimuksen allekirjoittamisesta. Tällöin koro-

tus porrastuisi yhden vuoden ajalle. Vuokra sidotaan normaaliin tapaan elin-

kustannusindeksiin. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että  

 

- tonttien 3-303-1, 3-303-9 ja 3-303-10 hinnoitteluksi hyväksytään 150 €/k-m2 

ja vuokraprosentiksi 5 %  

- tonttien 3-303-11 ja 3-303-12 hinnoitteluksi hyväksytään 190 €/k-m2 ja vuok-

raprosentiksi 5 % 

- em. tonttien uuteen hinnoitteluun perustuva uusi korotettu perusvuokra/vuo-

sivuokra otetaan vuokrasopimuksia uusittaessa käyttöön asteittain siten, että 

puolet korotuksesta astuisi voimaan heti uuden vuokrakauden alussa ja toi-

nen puoli korotuksesta tehtäisiin vuoden kuluttua vuokrasopimuksen allekir-

joittamisesta. Korotusten lisäksi huomioidaan normaaliin tapaan indeksitar-

kistukset vuosittain. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Käydyn keskustelun kuluessa Jonni Moislahti esitti Pipsa Allenin kannatta-

mana, että päätösehdotus hyväksytään siten muutettuna, että korotettu 

vuokra otetaan käyttöön heti uuden vuokrakauden alkaessa eikä porrastetusti 

kuten päätösehdotuksessa on esitetty.   

 

Puheenjohtaja totesi, että käydyn keskustelun kuluessa Jonni Moislahti on 

tehnyt Pipsa Allenin kannattamana pohjaedotuksesta poikkeavan esityksen, 

jonka hän kävi läpi. Puheenjohtaja ehdotti suoritettavaksi nimenhuutoäänes-

tyksen, jossa jaa on pohjaedotus ja ei Jonni Moislahden tekemä ehdotus. Ää-

nestysehdotus hyväksyttiin. 
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Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 7 jaa ääntä ja 4 ei ääntä. 

Puheenjohtaja totesi päätösehdotuksen tulleen kaupunginhallituksen pää-

tökseksi. 

 

Äänestysluettelo pöytäkirjan liitteenä.” 

 

 

Liitteet 8 Hinnoiteltava alue_Karttaliite 

 

Oheismateriaali  3 Äänestysluettelo kh 9.10.2017 § 329 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että  

 

- tonttien 3-303-1, 3-303-9 ja 3-303-10 hinnoitteluksi hyväksytään 150 €/k-m2 

ja vuokraprosentiksi 5 %  

- tonttien 3-303-11 ja 3-303-12 hinnoitteluksi hyväksytään 190 €/k-m2 ja vuok-

raprosentiksi 5 % 

- em. tonttien uuteen hinnoitteluun perustuva uusi korotettu perusvuokra/vuo-

sivuokra otetaan vuokrasopimuksia uusittaessa käyttöön asteittain siten, että 

puolet korotuksesta astuisi voimaan heti uuden vuokrakauden alussa ja toi-

nen puoli korotuksesta tehtäisiin vuoden kuluttua vuokrasopimuksen allekir-

joittamisesta. Korotusten lisäksi huomioidaan normaaliin tapaan indeksitar-

kistukset vuosittain. 

 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

 

Tiedoksi   Markku Mäkinen, Maankäyttöpalvelut  
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 Asianro 698/00.04.02/2017 

§ 166 

Kiinteistö Oy Kerttulan jäähallin osakassopimuksen muutos 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 9.10.2017 § 330 

 

”Kaupunginlakimies Outi Reinikainen: 

 

Kaupunginhallitus on päättänyt 26.6.2017 § 263 käynnistää neuvottelut Kiin-

teistö Oy Kerttulan Jäähallin osakkaiden kanssa osakassopimuksen muutta-

miseksi. Päätöksen mukaan kaupungin konserniohjauksen vahvistamiseksi 

osakassopimusta tulisi muuttaa siten, että yhtiön hallitus kasvatetaan seitse-

män jäseniseksi ja kaupungilla on hallituksessa neljä jäsentä ja jääurheiluseu-

roilla kolme. Samassa yhteydessä osakassopimukseen voidaan tehdä myös 

muita tarvittavia tarkistuksia. 

 

Kaupunginjohtaja ja kaupunginlakimies ovat käyneet osakassopimuksen mui-

den osapuolien, Raision Nuorisokiekko ry:n (RNK) ja Skating Team Raision 

(STR) edustajien kanssa neuvottelun 20.9.2017. Neuvottelussa päädyttiin lop-

putulokseen, jonka mukaan osakassopimusta muutetaan siten, että yhtiöön 

tulee seitsemän jäseninen hallitus, jossa kaupungilla on neljä jäsentä, RNK:lla 

kaksi jäsentä ja STR:llä yksi jäsen. Lisäksi neuvottelussa todettiin yksimieli-

sesti, että osakassopimuksen kirjaus osa-aikaisesta toimitusjohtajasta on 

syytä poistaa. Tällöin yhtiön hallituksella on päätösvalta tarvittaessa valita 

joko kokoaikainen tai osa-aikainen toimitusjohtaja osakeyhtiölain mukaisesti. 

 

Näin ollen osakassopimuksen kohta ”Yhtiön hallinto” muutetaan kuulumaan 

seuraavasti:  

 

”Yhtiön toimintaa johtaa hallitus, johon kuuluu 7 varsinaista jäsentä. Kaupunki 

nimeää hallitukseen 4 varsinaista jäsentä, RNK 2 varsinaista jäsentä ja STR 1 

varsinaisen jäsenen. Kaupunki nimeää hallituksen puheenjohtajan.  

 

Lisäksi kukin osakas nimeää yhden varajäsenen. Osapuolen nimeämä varajä-

sen toimii ainoastaan ao. osakasta edustavan varsinaisen jäsenen varajäse-

nenä. 

 

Kaupungin edustajaksi Yhtiön hallitukseen ei voida valita Jääurheiluseuran 

hallituksen, johtokunnan tai vastaavan jäsentä. 

 

Riippumatta osakkaan kulloinkin hallitsemasta osakkeiden lukumäärästä, kai-

killa osakkailla on oikeus osakeyhtiölain tarkoittamaan 1/10:n vähemmis-

tösuojaan.” 
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Vastaavat muutokset tulee tehdä myös Kiinteistö Oy Kerttulan Jäähallin yhtiö-

järjestykseen, jonka muuttamisesta päättää yhtiökokous. 

 

Liitteenä osakassopimus, johon ehdotetut muutokset on merkitty punaisella. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteenä ole-

van Kiinteistö Oy Kerttulan Jäähallin osakassopimuksen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Liitteet 9 Jäähallin osakassopimus 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteenä olevan Kiinteistö Oy 

Kerttulan Jäähallin osakassopimuksen. 

 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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 Asianro 718/05.11.00/2015 

§ 167 

Valtuutettu Ari Leinosen ym. valtuutettujen aloite koskien kaupungin aktiivisem-

paa otetta kotouttamiseen 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 7.9.2015 81 §  

 

 ”Valtuutettu Ari Leinonen jätti valtuustolle seuraavan aloitteen: 

 

”Maahanmuutto, pakolaiset, kotouttaminen ovat olleet viime aikoina erityisen 

paljon esillä keskusteluissa, joita käydään Suomessa ja siinä samalla Raisi-

ossa. Väistämätön tosiasia on se, että täällä lounaisessa kolkassa Suomea 

Raisioon tulee Turun jälkeen eniten maahanmuuttajia ja pakolaisia. Pieni osa 

tullijoista on ELY-keskuksen kanssa tehdyn sopimuksen perusteella saapuvia 

ja loput otollisten olosuhteiden vuoksi. Raisioon muuttavien muunmaalaisten 

kotouttamiseen tarvitaan uusia näkemyksiä ja aloitteellisuutta, valtion päätök-

siä odotellessa kallis aika valuu hukkaan. 

 

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Raision kaupunki ottaa aktiivi-

semman otteen kotouttamiseen. Raision kaupungin tulisi yhdessä esim. Rai-

sion Seudun Koulutuskuntayhtymän kanssa järjestää työvoimapoliittista kou-

lutusta. Koulutusta voisi toteuttaa projektirahoituksella. Koulutus tulisi suun-

tautua esim. Turun telakan tarpeisiin. Tämä voisi mahdollistaa sen, että muu-

alta tulevien työntekijöiden määrä vähenisi ja verotulot jäisivät Suomeen. Asi-

anmukainen koulutus ja sen mukana tuleva työpaikka helpottaa olennaisesti 

sopeutumista suomalaiseen elämänmenoon. 

 

Raisiossa, 7.9.2015 

 

Ari Leinonen Pipsa Allén 

Heikki Arikka Helena Sukari 

Jari Salonen Risto Nikkonen 

Jonni Moislahti Riikka Visa 

Elisa Vuorinen Heikki Laine 

Karoliina Harju Eeva Savola 

Janette Broberg” 

 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 
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Kaupunginhallitus 14.9.2015 § 244 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu Ari Leinosen aloitteen koskien kau-

pungin aktiivisempaa otetta kotouttamiseen konsernihallinnon valmisteltavaksi 

– –” 

 

 

Kaupunginhallitus 9.10.2017 § 331 

 

 ”Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 5.10.2017: 

 

Ari Leinosen ja 12 muun valtuutetun tekemän aloitteen pohjalta kaupunki kävi 

neuvotteluja työvoimaviranomaisten ja Rasekon kanssa yhteistyössä toteutet-

tavasta työllistämisprojektista, jossa kohderyhmänä olisivat olleet maahan-

muuttajat ja johon olisi haettu myös valtionavustusta. Tämän projektin edelly-

tykset eivät kuitenkaan toteutuneet siten, että se olisi lähtenyt käyntiin suunni-

tellusti. Raisio tekee edelleen aktiivisesti yhteistyötä Rasekon kanssa, mutta 

aloitteessa kuvatun kaltaista yhteistyöprojektia ei ole toistaiseksi ole ollut 

mahdollisuutta synnyttää. 

 

Tällä hetkellä kaupungin työllistämistoiminta on keskitetty sosiaali- ja terveys-

palvelukeskukseen, johon on myös resursoitu uusina työntekijöinä työllisyys-

koordinaattori sekä urasuunnittelija. Työllisyystoiminnan keskittämisen yhtenä 

tavoitteena on muun muassa uusien työllistymisväylien luonti ulkoisille mark-

kinoille. Yhtenä mahdollisuutena edelleen on Leinosen ym. aloitteessa esitetty 

ajatus. Työtilanne Turun seudulla on parantunut ja joillakin toimialoilla alkaa 

esiintyä jopa työvoimapulaa. Tarve nopean koulutuksen kautta pätevöityville 

osaajille on edelleen olemassa.  

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.”  

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 



Raision kaupunki Pöytäkirja   42 (69) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 16.10.2017  

 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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 Asianro 874/00.00.00.00/2016 

§ 168 

Valtuutettu Tuija Hyytiän ym. valtuutettujen aloite koskien varjovaalien järjestä-

mistä lapsille äänestyspaikkojen läheisyyteen 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 17.10.2016 96 §  

 

 ”Valtuutettu Tuija Hyytiä jätti seuraavan aloitteen: 

 

 ”Äänestysaktiivisuus on laskenut Suomessa viime vuosina. Yhteiskuntaoppia 

on lisätty ja kouluissa käydään erilaisia vaaleja. Virallinen äänestyspäivä on 

usealle perheelle oma tapahtumansa. Äänestyspaikalle tullaan koko perheen 

voimin. Lapset ovat erittäin kiinnostuneita äänestystilanteesta. 

 

Esitämme että mahdollisuuksien mukaan äänestyspaikkojen läheisyyteen jär-

jestetään lapsille oma varjoäänestys. Lapset saisivat äänestää omaa tuttua 

satuhahmoaan, "virallisella" äänestyspaikalla. Uskomme että näin lapset oppi-

vat äänestämään ja jatkavat perinnettä tultuaan täysi-ikäiseksi. Järjestelyssä 

tulisi ottaa mukaan yhdistyksiä, kuten MLL, paikalliset vanhempainyhdistykset 

ja kerhot. Vaalien tulokset julkistettaisiin kaupungin internetsivuilla tai voitai-

siin yhdistää Satelliitin toimintaan. 

 

Tuija Hyytiä  Elisa Vuorinen 

Heikki Arikka  Pipsa Allén 

Risto Nikkonen Kaija Honka 

Jyrki Aaltonen Jonni Moislahti” 

 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

 

Kaupunginhallitus 31.10.2016 § 321 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettuTuija Hyytiän aloitteen koskien 

varjovaalien järjestämistä lapsille äänestyspaikkojen läheisyyteen konserni-

hallinnon valmisteltavaksi.– –” 

 

Kaupunginhallitus 9.10.2017 § 332 

 

”Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 5.10.2017: 
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Valtuutettu Hyytiä ym. on tehnyt aloitteen, jonka tavoitteena on äänestysaktii-

visuuden parantaminen ja kansalaiskasvatus. Aloitteen tavoite on hyvin pe-

rusteltu. Äänestysaktiivisuus on pitkällä aikavälillä laskenut ja erilaisissa tutki-

muksissa on todettu, että kansalaiset tuntevat äänestämisen yhä vähemmän 

kansalaisvelvollisuutena. Etenkin nuorison keskuudessa äänestysaktiivisuus 

on heikkoa. Uuden kuntalain mukaiset nuorisovaltuustot tulevaisuudessa toi-

vottavasti lisäävät osallisuutta ja ainakin mahdollistavat nuorten osallistumi-

sen heitä itseään lähellä olevien kysymysten käsittelyyn ja valmisteluun.  

 

Kaupungin mahdollisuudet lapsille oman äänestyspaikan järjestämiseen vaa-

lien yhteydessä ovat rajalliset. Lasten äänestyspaikkojen koordinoiminen ja 

asian läpivieminen vaalien yhteydessä edellyttää riittävää resursointia järjes-

telyiden osalta. Lisäksi vaalipaikkojen läheisyydessä ei tavanomaisesti ole 

hyväksytty oheistoimintaa, joka jossakin olosuhteessa voi häiritä varsinaista 

vaalitoimitusta. Tämä ei kuitenkaan ole välttämättä ehdotettua toimintaa si-

nänsä estävä seikka.  

 

Järjestelyyn on ehdotettu mukaan myös yhdistyksiä. Mikäli jollakin yhdistyk-

sellä olisi halukkuutta koordinoida aloitteessa mainittu varjoäänestys ja rekry-

toida tarvittavat talkoolaiset, voisi järjestely jonkin vaalipaikan yhteydessä olla 

mahdollinen. Toisaalta satuhahmojen vaali on täysin mahdollista järjestää 

minä tahansa muunakin ajankohtana esimerkiksi päiväkodeissa tai alaluokilla 

koulussa. Sinänsä on kannatettavaa, että vanhemmat ottavat lapsia mukaan 

äänestyspaikalle näkemään vaalitoimituksen. Mahdollista kehittämistä vaali-

paikkojen suhteen voisi tulevaisuudessa edistää myös suosimalla lasten pai-

kalle tuloa muilla tavoin. 

 

Äänestyspaikoista päätettäessä kaupunginhallitukselle ei ehdoteta aloitteessa 

mainitun varjovaalien järjestämistä seuraavien valtiollisten vaalien (Presiden-

tinvaali 2018) yhteydessä. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.”  
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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 Asianro 385/14.00.01/2017 

§ 169 

Valtuutettu Eeva Savolan ym. valtuutettujen aloite koskien oppisopimuskoulutuk-

sen mahdollisuuksia osana työllisyyden hoidon edistämistä ja nuorten syrjäytymi-

sen ehkäisyä 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 13.3.2017 37 §  

 

 Valtuutettu Eeva Savola jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Oppisopimuskoulutuksen mahdollisuus 

 

Oppisopimuskoulutus on määräaikaiseen työsuhteeseen perustuvaa ammatil-

lista koulutusta, jota täydennetään ammattioppilaitoksessa tai aikuiskoulutus-

keskuksessa järjestettävällä tietopuolisilla opinnoilla. Opiskelija saa työehto-

sopimuksen mukaista palkkaa työssäoppimisen ajalta ja työnantajalle makse-

taan koulutuskorvausta. 

 

Raision työttömyysaste oli joulukuussa 2016 12,1 %, eli 1414 työtöntä työnha-

kijaa, laskua saman vuoden tammikuusta on jonkin verran. Työ- ja elinkeino-

ministeriön tilaston mukaan lokakuussa 2016 oli Raisiossa alle 25 -vuotiaiden 

työttömien työnhakijoiden osuus alle 25- vuotiaiden työvoimasta 16,8 % eli 

lähes joka viides nuori on työtön tai vailla ammattia. Viime vuoden Raision 

kaupungin hyvinvointikertomuksen mukaan nuoria jäi reilut 10 % vastaavan-

ikäisistä peruskoulun jälkeen ilman opiskelupaikkaa. Syrjäytyminen uhkaa 

näitä nuoria. 

 

Oppisopimuskoulutusta on Raision kaupungissa toteutettu vähän. Kaikille 

nuorille tai aikuisille työttömille ei perinteinen opiskelu ole "mun juttu" vaan 

työssäoppiminen on monelle motivoiva vaihtoehto saada itselle ammatti. Se 

on käytännönläheinen tapa opiskella ja työnantaja saa motivoituneen työnte-

kijän, jonka ammattitaito ja osaaminen ovat työnantajan tarpeita vastaavia. 

 

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Raision kaupunki työnantajana 

selvittää oppisopimuskoulutuksen kehittämis- ja toteutusmahdollisuudet 

osana työllisyyden hoidon edistämistä ja nuorten syrjäytymisen ehkäisyä. 

 

Raisiossa 13.3.2017 

 

Eeva Savola  Elisa Vuorinen 

Pipsa Allén  Kaija Honka 

Seija Sorsavirta Karoliina Harju 

Jari Salonen  Tuija Hyytiä 

Janette Broberg Heikki Laine 
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Jyrki Aaltonen Helena Sukari 

Risto Nikkonen Ari Leinonen 

Saila Rintee  Jonni Moislahti” 

 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 27.3.2017 § 87 

 

 ”- - - 

 Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Eeva Savolan aloitteen koskien op-

pisopimuksen mahdollisuuksia osana työllisyyden hoidon edistämistä ja nuor-

ten syrjäytymisen ehkäisyä sivistyskeskuksen ja sosiaali- ja terveyskeskuksen 

valmisteltavaksi, - - -” 

 

Hallintosihteeri Sanna Tammilehto: 

 

Aloitteeseen ovat antaneet vastaukset sosiaali- ja terveyspalvelujen lauta-

kunta 21.6.2017 § 94 sekä sivistyslautakunta 21.6.2017 § 78 ja 23.8.2017 § 

101. Osana molempien lautakuntien lausuntoa on lisäksi henkilöstöpäällikkö 

Jarmo Niitynperän lausunto. 

 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 21.6.2017 § 94 

 

”Työllistämisen ja sosiaalisen kuntoutuksen palveluyksikön johtaja Tiina 

Hörkkö-Hällfors 11.5.2017: 

 

Aikuissosiaalityön palvelualueella on kehitetty työllistämisen ja sosiaalisen 

kuntoutuksen palveluja vuodesta 2015 alkaen vastaamaan mm. työttömyyden 

kasvusta aiheutuneisiin kuluihin. Esim. kuntouttavan työtoiminnan asiakas-

määrää on saatu kasvatettua työntekijäresurssia lisäämällä sekä palveluja 

kehittämällä (Mahittulan toimintakeskus, Valo-valmennus, ryhmämuotoinen 

kuntouttava työtoiminta). Asiakasmäärän nousu on vuosina 2015 - 2016 ollut 

n. 50 %. 

 

Raisiolaisten aktivointisuunnitelmia laatii TE-toimistossa yhdessä asiakkaan 

kanssa työpari, johon kuuluvat TE-toimiston asiantuntija ja aikuissosiaalityön 

sosiaalityöntekijä. He laativat aktivointisuunnitelmia kolmena päivänä vii-

kossa. Nuorten aktivointisuunnitelmien määrää on saatu lisättyä 2016 huhti-

kuun puolesta välistä 2016 alkaen, kun TE-toimistoon saatiin toinen työpari 

laatimaan alle 25-vuotiaiden (4/2017 alkaen alle 30-vuotiaiden) aktivointisuun-

nitelmia.  

 

Työllistymisen kannalta merkittävä TE-toimiston tukimuoto on työntekijän 

palkkatuki, joka helpottaa työllistämisen käyntiin lähtöä sekä työttömän että 
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työnantajan näkökulmasta. Palkkatuki on TE-toimiston myöntämä harkinnan-

varainen taloudellinen tuki, jota työnantaja voi saada palkatessaan työnhaki-

jan, jolla on vaikeuksia työllistyä. Palkkatukea voidaan myöntää sekä tois-

taiseksi voimassa olevaan että määräaikaiseen työsuhteeseen (myös oppiso-

pimuskoulutukseen). Työ- ja elinkeinoministeriön palkkatukeen myöntämä 

määräraha on niukka. 1.1.2017 voimaan tulleessa lakiuudistuksessa on ha-

luttu palkkatukea kohdentaa aiempaa enemmän pitkäaikaistyöttömyyden eh-

käisyyn. Jatkossa palkkatuen myöntäminen on mahdollista myös lyhemmän 

työttömyyden jälkeen, jos TE-toimisto arvioi henkilöllä olevan riski työttömyy-

den pitkittymiseen. Pääosin TE-toimisto suuntaa kuitenkin määrärahaa vuo-

den 2016 tapaan nuorille (alle 30 v.) ja pitkään työttömänä olleille asiakkaille, 

koska erityisesti he tarvitsevat tukea työelämään kiinnittymisessä. Palkkatu-

keen varattujen määrärahojen niukkuudesta johtuen palkkatukirahat ovat lop-

puneet pääosin jo keväällä, mikä on johtanut siihen että esim. kuntouttavaan 

työtoimintaan on ohjautunut sellaisiakin henkilöitä, jotka olisivat aiemmin oh-

jautuneet palkkatukityöhön. 

 

Oppisopimuskoulutuksen rinnalle on tullut uudenlaisia keinoja kouluttautua 

ammattiin ammatillisen perusopetuksen sijaan. Raisio on osallinen Valo-val-

mennus yhteishankkeessa Raina-säätiön, Varsinais-Suomen Sininauhan ja 

nyttemmin myös Turun kaupungin kanssa. Hanke on ESR-rahoitteinen ja jat-

kuu 3/2018 asti. Raisiossa hanke aloitettiin elokuun lopulla 2015, kunnolla 

vauhtiin hankkeen kanssa päästiin vasta syksyllä 2016, koska asiakasohjau-

tuvuus tapahtuu yksitellen ja systeemin luomiseen menee oma aikansa. Valo-

valmennus on ohjattua oppimista työtä tekemällä tavoitteena näyttötutkinto. 

Useammasta näyttötutkinnosta voi muodostua perus- tai ammattitutkinto. 

Valo-valmennuksessa valmentaja tukee työssä (työkokeilussa tai kuntoutta-

vassa työtoiminnassa) oppimista niin, että valmentautuja pystyy suorittamaan 

ammatillisia näyttötutkintoja. Tukemisen tavat riippuvat henkilökohtaisesta 

tuen tarpeesta. Esim. valmentaja tulee työpaikalle valmennettavan kanssa 

tarpeen mukaan. Valmentaja hoitaa yhteistyön näyttötutkinnon vastaanotta-

van oppilaitoksen kanssa. Raision yhteistyöoppilaitos on Raseko ja tutkin-

noiksi on valikoitunut kotityö- ja puhdistuspalvelujen perustutkinto sekä kiin-

teistöpalvelujen perustutkinto. Molemmat ovat aloja, jotka työllistävät hyvin. 

Ammatillisena perusopetuksena tutkinnon suorittaminen kestää 3 vuotta. 

  

Raision kaupungilla valmennuksessa on ollut yhteensä 21 kuntouttavassa 

työtoiminnassa olevaa työtöntä (8/2015 - 4/2017), joista tutkinnon osia on 

suorittanut 11. Tutkinnon osia on Raisiossa suoritettu yhteensä 32, joista on 

saatu kaksi kokonaista tutkintoa (kotityö- ja puhdistuspalvelujen perustutkin-

toja). Lisää kokonaisia tutkintoja suoritetaan loppuun, mahdollisesti jopa 5, 

ensi syksynä. Yksi valmentautujista on lähtenyt opiskelemaan, yksi äitiyslo-

malle, yksi palkkatukityöhön, yksi eläkeselvittelyyn ja kaksi muuttanut muu-

alle. 
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Tällä hetkellä valmennuksessa on 13 aktiivista asiakasta: 2 kotityö- ja puhdis-

tuspalvelujen perustutkintoon, 1 kotityöpalvelujen ammattitutkintoon, 1 cate-

ringpalvelujen perustutkintoon ja 9 kiinteistöpalvelujen perustutkintoon. Ke-

väälle on vielä suunniteltuna 16 tutkintotilaisuutta.  

 

Henkilöstöpäällikkö Jarmo Niitynperän valmistelu: 

 

Valtuutettu Eeva Savolan ym. valtuutettujen aloitteessa 13.3.2017 esitetään, 

että Raision kaupunki työnantajana selvittää oppisopimuskoulutuksen kehittä-

mis- ja toteuttamismahdollisuudet osana työllisyyden hoidon edistämistä ja 

nuorten syrjäytymisen ehkäisyä. 

 

Raision kaupunki on käyttänyt oppisopimuskoulutusta oman henkilöstönsä 

ammattitaidon ylläpitämiseen. Tällaisesta koulutuksesta on esimerkkinä esi-

miesten johtamiskoulutus, jollaista tutkintoa suorittaa parhaillaan noin 20 hen-

kilöä. Ammatillisten perustutkintojen osalta oppisopimuskoulutusta on pääasi-

assa käytetty henkilöiden vaihtaessa työtehtäviä kaupungin sisällä. Näistä 

useimmat liittyvät siihen, että terveydellistä syistä on tarve työtehtävien vaih-

tamiseen. Joissakin tapauksissa on myös otettu hyväksi havaittu työllistetty tai 

sijainen vapautuvalle vakanssille oppisopimuskoulutettavaksi. Näissä tapauk-

sissa ei ole luotu uusia työtehtäviä vaan henkilöt ovat tulleet siis vapautuviin 

tehtäviin ja pätevyyden saavuttamiseksi heidät on oppisopimuskoulutettu teh-

tävään. 

 

Laajemmin ulkopuolisen henkilöstön oppisopimusta ei ole käytetty, sillä Raisi-

ossa ja sen lähialueilla on laajasti oppilaitoksia ja varsinaista pulaa työnhaki-

joista ei ole ollut. On myös nähty, että on tarpeellista tarjota työtehtäviä oppi-

laitoksista valmistuneille työnhakijoille. Jos halutaan ottaa laajemmin oppiso-

pimuskoulutettavia kaupungin organisaatioon, tämä edellyttää määrärahojen 

varaamista ja koulutusvakanssien perustamista. Saatavat korvaukset eivät 

kata kokonaisuudessaan työntekijästä aiheutuvia kustannuksia. Lisäksi joudu-

taan sitomaan esimiesten työpanosta koulutettavien ohjaukseen. 

 

 

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edel-

leen -valtuustolle edellä olevan valmistelun mukaisen vastauksen valtuutettu 

Savolan tekemään valtuustoaloitteeseen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
 

 

Päätös Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

Sivistyslautakunta 21.6.2017 § 78 

 

 ”Sivistysjohtaja Matti Sivonen 12.6.2017: 
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Sivistyskeskuksessa oppisopimuskoulutuksena voidaan kouluttaa nuoria lä-

hinnä koulunkäynninohjaajan ammattitutkintoon. 

 

Raision seudun koulutuskuntayhtymän oppisopimustoimiston mukaan koulun-

käynninohjaajan ammattitutkintoon valmistava koulutus kestää yhdestä kah-

teen vuotta riippuen koulutettavan henkilön aikaisemmasta koulutuksesta ja 

työkokemuksesta. Valtuustoaloitteen kohderyhmänä ovat ensisijaisesti työttö-

mänä olevat nuoret. Voidaan olettaa, että heillä koulunkäynninohjaajaksi val-

mistava oppisopimuskoulutus kestää pääsääntöisesti kaksi vuotta. Yhden 

koulunkäynninohjaajaksi koulutettavan nuoren kustannukset Raision kaupun-

gille ovat: 

- työaika 30 tuntia viikossa, kustannukset noin 38.000 euroa,  

- työaika 38,75 tuntia viikossa, kustannukset noin 48.000 euroa. 

 

 

Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta päättää 

 

antaa kaupunginhallitukselle ja –valtuustolle yllä olevan vastauksen valtuusto-

aloitteeseen. 

 

 

Päätös Sivistyslautakunta päätti yksimielisesti palauttaa asian uudelleen valmistelta-

vaksi.” 

 

 

Sivistyslautakunta 23.8.2017 § 101: 

 

”Henkilöstöpäällikkö Jarmo Niitynperän valmistelu (sotela 21.6.2017 § 94): 

 

Valtuutettu Eeva Savolan ym. valtuutettujen aloitteessa 13.3.2017 esitetään, 

että Raision kaupunki työnantajana selvittää oppisopimuskoulutuksen kehittä-

mis- ja toteuttamismahdollisuudet osana työllisyyden hoidon edistämistä ja 

nuorten syrjäytymisen ehkäisyä. 

 

Raision kaupunki on käyttänyt oppisopimuskoulutusta oman henkilöstönsä 

ammattitaidon ylläpitämiseen. Tällaisesta koulutuksesta on esimerkkinä esi-

miesten johtamiskoulutus, jollaista tutkintoa suorittaa parhaillaan noin 20 hen-

kilöä. Ammatillisten perustutkintojen osalta oppisopimuskoulutusta on pääasi-

assa käytetty henkilöiden vaihtaessa työtehtäviä kaupungin sisällä. Näistä 

useimmat liittyvät siihen, että terveydellistä syistä on tarve työtehtävien vaih-

tamiseen. Joissakin tapauksissa on myös otettu hyväksi havaittu työllistetty tai 

sijainen vapautuvalle vakanssille oppisopimuskoulutettavaksi. Näissä tapauk-

sissa ei ole luotu uusia työtehtäviä vaan henkilöt ovat tulleet siis vapautuviin 

tehtäviin ja pätevyyden saavuttamiseksi heidät on oppisopimuskoulutettu teh-

tävään. 
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Laajemmin ulkopuolisen henkilöstön oppisopimusta ei ole käytetty, sillä Raisi-

ossa ja sen lähialueilla on laajasti oppilaitoksia ja varsinaista pulaa työnhaki-

joista ei ole ollut. On myös nähty, että on tarpeellista tarjota työtehtäviä oppi-

laitoksista valmistuneille työnhakijoille. Jos halutaan ottaa laajemmin oppiso-

pimuskoulutettavia kaupungin organisaatioon, tämä edellyttää määrärahojen 

varaamista ja koulutusvakanssien perustamista. Saatavat korvaukset eivät 

kata kokonaisuudessaan työntekijästä aiheutuvia kustannuksia. Lisäksi joudu-

taan sitomaan esimiesten työpanosta koulutettavien ohjaukseen. 

 

 

Päätösehdotus Vs. sivistysjohtaja Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta päättää 

 

antaa kaupunginhallitukselle ja –valtuustolle yllä olevan vastauksen valtuusto-

aloitteeseen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 9.10.2017 § 333 

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetut vastaukset tiedokseen ja 

 saattaa ne valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.”  

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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 Asianro 875/10.03.01.01/2016 

§ 170 

Valtuutettu Ari Leinosen ym. valtuutettujen aloite koskien ilotulitteiden ampuma-

paikkojen selvittämistä Raisiossa 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 17.10.2016 94 §  

 

 ”Valtuutettu Ari Leinonen jätti seuraavan aloitteen: 

 

 ”Suomessa ilotulituksia järjestetään eniten uutenavuotena ja pelkästään uu-

denvuoden tulitteiden myynnin on arvioitu olevan noin 10 miljoonaa euron 

luokkaa. Kuluttaja saa lain mukaan ampua kuluttajatuotteita käyttäen ilotuli-

tuksia mihin vuodenaikaan tahansa, mutta siihen tarvitaan pelastusviranomai-

sen kirjallinen lupa. Lain mukaan ilotulitus on kuluttajille sallittua ilman erillistä 

ilmoitusta uudenvuodenaaton iltakuudesta uudenvuodenpäivän aamuun klo 

02, jollei pelastuslaitos ole paikallisesti kieltänyt tuotteiden käyttöä tietyillä alu-

eilla. (Tukesin kotisivut, päivitys 21.10.2015.) 

 

Turvallisuus- ja kemikaalivirasto Tukes toteaa verkkosivuillaan, että ilotulittei-

den virheellisestä käytöstä voi aiheutua vakavia henkilö- ja omaisuusvahin-

koja. Ilotulitteiden käyttöpaikan tulisi olla sellainen, että käytöstä ei aiheudu 

vaaraa ihmisille, rakennuksille, ajoneuvoille eikä muulle omaisuudelle. Koh-

tuuttoman haitan aiheuttamisesta esim. metelistä kärsiville ihmisille, koti-

eläimille ja lemmikeille tulee välttää. (Tukesin kotisivut, päivitys 21.10.2015.) 

 

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Raision kaupunki ottaa aktiivi-

sen otteen ilotulitteiden ampumapaikkojen selvittämiseen Raisiossa. Samoin 

esitämme, että ampumapaikkojen selvittäminen johtaa toimivien ampuma-

alueiden muodostumiseen Raisiossa poissa rakennusten ja tiiviiden asuinalu-

eiden välittömästä läheisyydestä ja katualueilta. 

 

Raisiossa 17.10.2016 

 

Ari Leinonen  Jari Salonen 

Riikka Visa  Janette Broberg 

Kaija Honka  Jyrki Aaltonen 

Eeva Savola  Helena Sukari 

Tuija Hyytiä  Elisa Vuorinen 

Pipsa Allén  Risto Nikkonen 

Jonni Moislahti” 

 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 
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Kaupunginhallitus 31.10.2016 321 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu Ari Leinosen aloitteen koskien ilo-

tulitteiden ampumapaikkojen selvittämistä teknisen keskuksen valmistelta-

vaksi – – ” 

 

Tekninen lautakunta 3.10.2017 § 144 

 

  ”Kaupungininsinööri Vesa-Matti Eura 27.9.2017: 

 

Varsinais-Suomen pelastuslaitos valvoo ilotulitteiden myyntiä ja käyttöä alu-

eellaan. Ilotulitteita voi käyttää ilman erillistä ilmoitusta uudenvuodenaaton klo 

18 ja uudenvuodenpäivän aamun klo 2 välisenä aikana. Ilotulitteiden käytöstä 

ei tarvitse ilmoittaa taajaman ulkopuolella ns. Venetsialaisten aikaan, eli elo-

kuun viimeisenä lauantai-iltana klo 18.00 - 24.00. Muuna aikana Ilotulitteiden 

käytöstä esimerkiksi syntymäpäivien ja hääjuhlien aikana ilmoitetaan kirjalli-

sesti ilotulituslomakkeella Varsinais-Suomen pelastuslaitokselle. 

Turun, Uudenkaupungin ja Naantalin keskusta-alueille sekä Naantalissa li-

säksi kylpylän alueelle on määritelty rajoitusalueet ilotulitteiden käytölle. Näille 

alueille Varsinais-Suomessa pelastuslaitos ei anna lupaa ilotulitteiden ampu-

miselle. 

Raision kaupungin pinta-alasta noin 1/3 on tiiviisti rakennettua asemakaava-

aluetta, noin 1/3 kaavoittamatonta asuinaluetta ja noin 1/3 seudullisten teiden 

rikkomaa maatalousaluetta. Kaavoittamattomille alueille sijoittuu myös esi-

merkiksi Nesteen jalostamon turva-alue. Raision kaupungin alueelta ei ole 

löydettävissä häiriintymätöntä paikkaa, jonne ilotulistusrakettien ampuma-alue 

voitaisiin osoittaa. Ampuma-alueen lupa- ja vastuukysymykset tulisivat ole-

maan erittäin haastavia. 

Ampuma-alueen osoittamisen sijaan, ilotulitteiden haittoja voidaan vähentää 

ammuntaa rajoittamalla. Tekninen keskus käynnistää neuvottelut mahdolli-

sesta rajoitusalueesta Varsinais-Suomen pelastuslaitoksen kanssa. Alueen 

koko ja sijainti tulee määritellä sellaiseksi, että ilotulitteiden käyttöä voidaan 

käytännössäkin valvoa. 

 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa Ari Leinosen ym. valtuustoaloitteeseen edellä ole-

van vastauksen. 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Kaupunginhallitus 9.10.2017 § 334 

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.”  

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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 Asianro 858/00.03.01/2017 

§ 171 

Sidonnaisuusilmoitukset 

 

 

Päätöshistoria 

 

Tarkastuslautakunta 27.9.2017 § 70 

 

”Kaupunginlakimies Outi Reinikainen: 

 

Kuntalain 84 § 1 momentti velvoittaa laissa mainitut luottamushenkilöt ja joh-

tavat viranhaltijat tekemään sidonnaisuusilmoituksen kahden kuukauden kulu-

essa siitä, kun henkilö on tehtäväänsä valittu. Ilmoitusvelvollisille on lähetetty 

ilmoitusvelvollisuutta koskeva kirje ja sähköposti 27.6.2017. Sidonnaisuusil-

moitukset on kerätty Webropol-kyselynä siten, että sidonnaisuudet on pyy-

detty ilmoittamaan 5.8.2017 mennessä. 31 henkilöä on ilmoittanut sidonnai-

suuksia. 

Kuntalain 84 § 3 momentin mukaan sidonnaisuusilmoitus tehdään tarkastus-

lautakunnalle, joka valvoo ilmoitusvelvollisuuden noudattamista ja saattaa il-

moitukset valtuuston tiedoksi. Tarkastuslautakunta voi tarvittaessa kehottaa 

ilmoitusvelvollista tekemään uuden ilmoituksen tai täydentämään jo tehtyä 

ilmoitusta. 

Lisäksi Raision kaupungin hallintosäännön 6 luvun 3 §:n 4. kohdan mukaan 

tarkastuslautakunta huolehtii sidonnaisuusrekisterin julkisten tietojen julkaise-

misesta kaupungin verkkosivuilla ja saattaa sidonnaisuusilmoitukset valtuus-

tolle tiedoksi kerran vuodessa. 

 

Päätösehdotus Tarkastuslautakunnan pj. Tanja Parkko 

Tarkastuslautakunta  

1.) Tarkastaa tehdyt sidonnaisuusilmoitukset ja tarvittaessa kehottaa ilmoitus-

velvollista tekemään uuden ilmoituksen tai täydentämään jo tehtyä ilmoi-

tusta, 

2.) saattaa ilmoitukset valtuuston tiedoksi, 

3.) päättää, että sidonnaisuusilmoitukset julkaistaan kaupungin verkkosivuilla, 

ellei salassapitosäännöksistä muuta johdu. 

 

Päätös Tarkastuslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Kaupunginhallitus 9.10.2017 § 335 

 

”Kaupunginlakimies Outi Reinikainen: 

 

Kuntalain 84 § 1 momentti velvoittaa laissa mainitut luottamushenkilöt ja joh-

tavat viranhaltijat tekemään sidonnaisuusilmoituksen kahden kuukauden kulu-

essa siitä, kun henkilö on tehtäväänsä valittu. Sidonnaisuusilmoitus on kunta-

lain 84 § 1 momentin mukaan tehtävä johtotehtävistä sekä luottamustoimista 

elinkeinotoimintaa harjoittavissa yrityksissä ja muissa yhteisöissä, merkittä-

västä varallisuudesta sekä muistakin sidonnaisuuksista, joilla voi olla merki-

tystä luottamus- ja virkatehtävien hoitamisessa. 

Kuntalain 84 § 3 momentin mukaan sidonnaisuusilmoitus tehdään tarkastus-

lautakunnalle, joka valvoo ilmoitusvelvollisuuden noudattamista ja saattaa il-

moitukset valtuuston tiedoksi. Tarkastuslautakunta voi tarvittaessa kehottaa 

ilmoitusvelvollista tekemään uuden ilmoituksen tai täydentämään jo tehtyä 

ilmoitusta. 

Raision kaupungin hallintosäännön 6 luvun 3 §:n 4. kohdan mukaan tarkas-

tuslautakunta huolehtii sidonnaisuusrekisterin julkisten tietojen julkaisemi-

sesta kaupungin verkkosivuilla ja saattaa sidonnaisuusilmoitukset valtuustolle 

tiedoksi kerran vuodessa. 

Ilmoitusvelvollisille, yhteensä 79 henkilölle, on lähetetty ilmoitusvelvollisuutta 

koskeva kirje ja sähköpostiviesti 27.6.2017. Sidonnaisuusilmoitukset on ke-

rätty Webropol-kyselynä siten, että sidonnaisuudet on pyydetty ilmoittamaan 

5.8.2017 mennessä. 28 henkilöä on ilmoittanut sidonnaisuuksia. 

Tarkastuslautakunta on tarkastanut ilmoitukset kokouksessaan 27.9.2017 ja 

päättänyt saattaa tarkastetut ilmoitukset valtuuston tiedoksi. Joitakin tietoja 

päätettiin jättää pois ilmoituksista sen vuoksi, että tiedot eivät olleet lain tar-

koittaman ilmoitusvelvollisuuden piirissä tai ne ovat salassa pidettäviä viran-

omaisten toiminnan julkisuudesta annetun lain 24 §:n perusteella. 

Liitteenä olevat 24 ilmoitusta julkaistaan valtuuston käsittelyn jälkeen kaupun-

gin verkkosivuilla. Samassa yhteydessä verkkosivuilla julkaistaan Raision 

kaupungin konserniin tai jäsenyhteisöihin nimetyt kaupungin edustajat riippu-

matta siitä, onko näitä tehtäviä ilmoitettu sidonnaisuusilmoituksissa. 

Asia on tarkoitus viedä valtuuston käsiteltäväksi 16.10.2017 pidettävään ko-

koukseen. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus merkitsee asian tiedokseen. 
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Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.”  

 

 

Liitteet 10 Tarkastetut sidonnaisuusilmoitukset 

 

 

Päätösehdotus Tarkastuslautakunta 

 

ehdottaa, että valtuusto merkitsee sidonnaisuusilmoitukset tiedokseen. 

 

 

Päätös  

Tarkastuslautakunnan tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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 Asianro 944/06.00.00/2017 

§ 172 

Valtuutettu Niina Äikkään ym. valtuutettujen aloite koskien saattohoidon toteutta-

mista akuuttiosastolla 

 

 

Valtuutettu Niina Äikäs jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Saattohoidolla tarkoitetaan Vaiviran määritelmän mukaan lähestyvää kuole-

maa edeltävää hoitoa silloin kun kuoleman odotetaan tapahtuvan lähipäivien 

tai viikkojen aikana. 

 

Saattohoidon tarkoituksena on tukea ja hoitaa yksilöllisesti kuolevaa ihmistä 

ja hänen läheisiään parhaalla mahdollisella tavalla inhimillisiä arvoja kunnioit-

taen ja valmistaa kuolevaa ja hänen omaisiaan lähestyvään kuolemaan. 

(http://www.valvira.fi/terveydenhuolto/hyva-ammatinharjoittaminen/ela-

man_loppuvaiheen_hoito/saattohoito, päivitetty 20.6.2017.) 

 

Onnistunut kipulääkitys on tärkeä osa, mutta vain yksi osa onnistunutta saat-

tohoitoprosessia. Laadukasta saattohoitoa toteutetaan moniammatillisesti ja 

hoidossa huomioidaan kokonaisvaltaisesti niin potilaan fyysiset, psyykkiset, 

sosiaaliset kuin hengellisetkin tarpeet. 

 

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme että akuuttiosaston saattohoitohuo-

neiden tarkoitukseensa soveltuvuutta arvioidaan ja tiloja tarvittaessa muute-

taan siten että potilaiden yksityisyys ja rauhallinen hoitoympäristö tulee turvat-

tua myös osaston ollessa suurella kuormituksella. Saattohoitoympäristössä 

tulee kyetä ottamaan huomioon myös potilaan omaiset riittävällä ja ajanmu-

kaisella tavalla. Saattohoitoprosessi on aina ainutkertainen kokemus niin poti-

laalle kuin läheisellekin. 

 

Esitämme lisäksi että henkilökunnan riittävyys ja tarvittava saattohoidon eri-

tyispiirteisiin syventävä lisäkoulutus huomioidaan osaston toimintaa suunnitel-

taessa. Saattohoitopotilaan hoidon tulee olla saumatonta ja katkeamatonta ja 

lääkärin konsultaatiomahdollisuus tulee olla päivästä ja vuorokaudenajasta 

riippumatonta. 

 

Esitämme lisäksi että saattohoitoon osallistuvan henkilökunnan työssä jaksa-

mista tuetaan työn erityislaatuisuus ja kuormittavuus huomioiden. 

 

Raisiossa 16.10.2017 

 

Niina Äikäs  Vesa Parantainen 

Annika Aaltonen Anita Ruusuranta 

Sirpa Ek  Maria Virko 

Jarmo Rosama Aki-Petteri Löfgren 

Kimmo Kosonen Hannele Lehto-Laurila 

http://www.valvira.fi/terveydenhuolto/hyva-
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Sari Packalén Raimo Sulonen 

Janne Laulumaa Elisa Vuorinen 

Helena Viljanen” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 941/02.05.00/2017 

§ 173 

Valtuutettu Harri Seikolan ym. valtuutettujen aloite koskien palvelujen ja etuisuuk-

sien tarjoamista veteraanien puolisoille ja leskille  

 

 

Valtuutettu Harri Seikola jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Suomi 100-juhlavuonna on sotiemme veteraanit (sotainvalidit ja sotaveteraa-

nit) huomioitu hyvin. Heidän puolisonsa ja varsinkin lesket on kuitenkin unoh-

dettu, vaikka heillä oli todella merkityksellinen rooli puolustettaessa Suomen 

itsenäisyyttä vuosina 1939-1944. 

 

Me allekirjoittaneet esitämme, että sotiemme veteraanien puolisoille ja Ieskille 

annetaan samat kaupungin palvelut ja etuisuudet kuin sotiemme veteraa-

neille, joilta ei peritä mm. seuraavia asiakasmaksuja: 

 

- terveyskeskuksen vuosimaksu 

- suun- ja hampaiden tutkimuksen ja hoidon maksu lukuun ottamatta 

proteettisia hammasteknisiä toimenpiteitä 

- kotihoidon lääkärin käyntimaksu  

- kotisairaalan maksu 

- tilapäisen kotisairaanhoidon maksu  

- intervallihoidon maksu  

- yksilökohtaisen fysioterapian maksu 

- lääkärin tai hammaslääkärin todistuksista perittävä maksu 

- ateriapalvelun kotiinkuljetusmaksu (1 ateria päivässä) 

 

Sotiemme veteraanien puolisoita ja leskiä on Raisiossa enää n. 100 henkilöä, 

joten kustannusvaikutus kokonaisuutena ei tule olemaan kovinkaan merkit-

tävä. 

 

Raisiossa 16.10.2017 Kokoomuksen ja RKP:n valtuustoryhmä 

 

Harri Seikola  Markus Maunula 

Tanja Parkko  Tuija Hyytiä 

Jukka Rantala (kok) Helena Viljanen 

Janette Broberg Jonni Moislahti 

Niina Puoskari Elisa Vuorinen 

Pipsa Allén  Annika Aaltonen 

Eeva Savola  Janne Laulumaa 

Hannele Lehto-Laurila” 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 948/05.21.00/2017 

§ 174 

Valtuutettu Vesa Parantaisen ym. valtuutettujen aloite koskien vammaisten tasa-

arvon parantamista Raision kaupungissa 

 

 

Valtuutettu Vesa Parantainen jätti seuraavan aloitteen: 

 

"Ei myytävänä kampanja" on nostanut vammaisten aseman otsikoihin viime 

päivinä. Niinpä Raision Sosialidemokraatit esittävät, että kaupunki alkaisi vii-

pymättä valmistelemaan uutta tasa-arvoisempaa strategiaa vammaisille. 

 

Kaikkeen päätöksentekoon, joka koskee vammaista suoraan tai välillisesti, 

tulisi ottaa kyseinen henkilö tai hänen edustajansa mukaan. 

 

Vammaisten osallistumista heitä koskevien hankintojen päätöksentekoon tu-

lee lisätä. Tällä olisi varmasti vaikutusta niin ko. henkilöiden itsetuntoon kuin 

myös hankintojen laatuun. 

 

Hankintalain edellyttämässä kilpailutuksessa tällaisia asioita ovat esim. asu-

mispalvelut ja kuljetuspalvelut 

 

On myös muistettava, että Raisiossa on työllistetty hienosti jo vuosikausia 

vammaisia omassa organisaatiossa. Emme elä enää "huutolaisaikaa", anne-

taan myös vammaisen äänen tulla kuulluksi. 

 

Raisiossa 16.10.2017 

Raision Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä 

 

Vesa Parantainen Jari Pulkkinen 

Kimmo Kosonen Anita Ruusuranta 

Hannele Lehto-Laurila Helena Viljanen 

Janne Laulumaa Raimo Sulonen 

Jarmo Rosama Aki-Petteri Löfgren 

Sirpa Ek  Maria Virko 

Annika Aaltonen Eija Nurmi 

Emma Lindqvist Juha Jormanainen 

Sari Suominen Niina Äikäs 

Elisa Vuorinen” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Kaupunginvaltuusto 16.10.2017  

 

 Asianro 945/11.05.02/2017 

§ 175 

Valtuutettu Aarre Lehtosen ym. valtuutettujen aloite koskien Raisionjoen siivoa-

mista 

 

 

Valtuutettu Aarre Lehtonen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Suomi 100 vuotta merkeissä järjestetty kuutamomelonta Raisionjoella osoit-

tautui suurta kiinnostusta herättäväksi tapahtumaksi. Melojat olivat yllätty-

neitä, että meillä Raisiossa on näinkin hieno joki jota ei ole ennen tiennyt. 

Harmistusta vain toi jokeen kaatuneet puut. 

 

Esitämme, että kaupungin toimesta suoritetaan joen siivous puista ja muuta-

mista kivistä välillä Huhkon kartanon - Hintsan kartano. Näin varmistetaan tur-

vallinen ja mielekäs melontakokemus historiallisissa Raisionjoen maisemissa. 

 

Raisiossa 16.10. 2017 

Vasemmistoliiton valtuustoryhmä 

 

Aarre Lehtonen Emma Lindqvist 

Jyrki Yrttiaho  Sari Suominen 

Eija Nurmi  Helena Viljanen 

Juha Jormanainen Janne Laulumaa 

Annika Aaltonen Hannele Lehto-Laurila” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 943/05.05.00/2017 

§ 176 

Valtuutettu Sari Suomisen ym. valtuutettujen aloite koskien intervallihoidon järjes-

tämispaikan vaihtamista 

 

 

Valtuutettu Sari Suominen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Esitän, että Raision kaupungin tulisi lisätä intervallihoitopaikkojen määrää ja 

intervallijakson järjestämispaikka tulisi vaihtaa nykyisestä sairaalajaksosta 

viihtyisämpään ympäristöön. 

 

lntervallihoitojaksot ovat lyhytaikaishoitoa, joka on tarkoitettu kotona asuville 

vanhuksille ja pitkäaikaissairaille. Kotihoidon asiakkaat viettävät säännöllisin 

väliajoin 1-2 viikon intervallijaksoja Raision terveyskeskussairaalassa. Esitän, 

että intervallijaksot siirrettäisiin takaisin Kerttulin vanhainkotiin, jossa jaksot 

aiemmin järjestettiin. lntervallijaksojen järjestämispaikan tulisi olla viihtyisä ja 

kodikas, eikä sairaala ole sopiva paikka tähän tarkoitukseen. lntervallipaikko-

jen määrää tulisi myös lisätä, sillä omaishoitajilla on lain mukaan oikeus kuu-

kausittaiseen viikon lomaan, jonka intervallijakso mahdollistaa. Sairaalassa 

järjestettävä intervallijakso ei motivoi vanhusta lähtemään intervallihoitoon, 

eikä omaista pitämään lainmukaista lomaansa. 

 

Raisiossa 16.10.2017 

 

Kaupunginvaltuutettu Sari Suominen (vas.) 

ja Vasemmistoliiton valtuustoryhmä 

 

Juha Jormanainen Aarre Lehtonen 

Eija Nurmi  Emma Lindqvist 

Jyrki Yrttiaho  Helena Viljanen 

Elisa Vuorinen Hannele Lehto-Laurila 

Annika Aaltonen” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 942/05.05.00/2017 

§ 177 

Valtuutettu Sari Suomisen ym. valtuutettujen aloite koskien kotihoidon henkilö-

kunnan lisäämistä ja työolojen parantamista 

 

 

Valtuutettu Sari Suominen jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Esitän, että Raision kaupungin tulisi panostaa kotihoidon henkilöstön työoloi-

hin sekä lisätä kotihoidon henkilökunnan määrää. 

 

Pitkäaikaispaikkojen vähentäminen ja kotihoidon asiakkaiden yhä huonompi 

kunto lisäävät osaltaan kotihoidon työntekijöiden kuormitusta. Kotihoidon 

työntekijöillä on suhteellisen paljon sairauslomia. Esitän, että Raision kotihoi-

dossa otettaisiin käyttöön varahenkilöstöjärjestelmä, jonka työntekijät tekisivät 

pelkkää aamuvuoroa. Näin saataisiin kotihoidon alueisiin ja asiakkaisiin pe-

rehtyneitä hoitajia heti tarpeen vaatiessa, eikä uusien hoitajien kouluttamiseen 

menisi aamuisin aikaa. Varahenkilöstöjärjestelmä toisi kaupungille säästöjä, 

sillä sijaisten paikkaaminen aiheuttaa vakituista henkilökuntaa enemmän kus-

tannuksia. 

 

Esitän, että kotihoidon työturvallisuutta parannetaan hankkimalla kotihoidon 

työntekijöille talviajaksi nastat kenkiin. Liukastumiset aiheuttavat talvisin pitkiä 

sairauslomia, jotka voitaisiin helposti estää. 

 

Esitän autonomisen työajan käyttöönottoa kotihoidon työntekijöiden työssä 

jaksamisen parantamiseksi. Autonominen työsuunnittelu vaikuttaa positiivi-

sesti työntekijöiden työmotivaatioon ja jaksamiseen. 

 

Raisiossa 16.10.2017 

 

Kaupunginvaltuutettu Sari Suominen (vas.) 

ja Vasemmiston valtuustoryhmä 

 

Juha Jormanainen Aarre Lehtonen 

Eija Nurmi  Emma Lindqvist 

Jyrki Yrttiaho  Hannele Lehto-Laurila 

Annika Aaltonen” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 949/12.05.02/2017 

§ 178 

Valtuutettu Mikko Kangasojan ym. valtuutettujen aloite koskien koodaustilan pe-

rustamista nuorille ja kiinnostuneille 

 

 

Valtuutettu Mikko Kangasoja jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Suomen peliteollisuus kasvaa vauhdilla ja suomalaisten tekemät pelit kiin-

nostavat paljon ympäri maailman. Ongelmana on, että tekijöistä on pulaa. Sa-

malla joillekin pelintekokursseille on ollut suorastaan tunkua. Raisio voisi koet-

taa ottaa oman siivunsa ja monipuolistaa elinkeinoja kaupungissa. 

 

Esitämme, että kaupunki varaa tilan ja tietokoneita vapaasti koodaamiseen 

käytettäväksi. Samassa tilassa kaupunki järjestäisi pelien teon, pelinteko-oh-

jelmien ja animoinnin opetusta ilmaiseksi. 

 

Yhteisessä tilassa tutustutaan ja muodostuu porukoita. Jos joku porukka halu-

aisi vakavammassa mielessä kehittää peliä, heille annettaisiin alkuvaiheessa 

huone ilmaiseksi. Näin heitä yritettäisiin juurruttaa kyseisiin tiloihin ja Raisi-

oon. Etuna olisi myös se, että saataisiin pelien teosta kiinnostuneille nuorille 

ja työttömille mielekästä tekemistä mielekkäässä paikassa. Ekosysteemin ra-

kentaminen alkaa pienestä. Parhaimmillaan Raisioon kasvaisi peliteollisuuden 

pieni keskus. Kokeilemalla selviää. 

 

Raision Perussuomalaisten valtuustoryhmä 

 

Mikko Kangasoja Mika Koivisto 

Tuija Hyytiä  Niina Puoskari 

Tapio Soiniitty Katja Koivusalo 

Pipsa Allén  Tanja Parkko 

Hannele Lehto-Laurila Janette Broberg 

Janne Laulumaa Annika Aaltonen” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 947/00.01.00/2017 

§ 179 

Valtuutettu Janette Brobergin ym. valtuutettujen aloite koskien yhteispalvelupis-

teen järjestämistä Raisioon 

 

 

Valtuutettu Janette Broberg jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Yhteispalvelu on tapa tarjota julkishallinnon ja muita palveluja keskitetysti yh-

destä paikasta. Yhteispalvelu on monimuotoista ja sitä voidaan tarjota kunnan 

ylläpitämissä Yhteispalvelupisteissä tai Asiointipisteissä. Toiminta-ajatuksena 

on tarjota palveluita yli yksittäisten kuntarajojen, kaupungin, valtiohallinnon ja 

muiden julkisten palveluntuottajien yhteistyönä "yhden luukun periaatteella". 

 

Turun seudulla tällaista yhteispalvelua tarjoaa Turun kaupungin koordinoima 

Monitori, joka toimii Skanssissa palvellen paitsi turkulaisia myös muiden kun-

tien asukkaita, jopa meitä raisiolaisia. Siellä kunnan palveluista saavutetta-

vissa on esim. kirjastopalvelut, Föli ja sieltä saa erilaisia neuvontapalveluja 

päivähoidosta velkaneuvontaan. Samasta yhteispalvelupisteestä saa myös 

TE-toimiston, Kelan, Lounais-Suomen poliisilaitoksen ja Turun ja Kaarinan 

seurakuntayhtymän palveluita. Monitorissa saavutettavissa on kaupungin ja 

julkishallinnon palvelutuottajien lisäksi iso määrä muita toimijoita kuten oppi-

laitoksia ja kolmannen sektorin toimijoita. Kyseessä on ns. puhdasoppinen 

yhteispalvelupiste, jossa pääsee hoitamaan asioita eri viranhaltijoiden kanssa. 

Raisiossa näin kattavaa yhteispalvelupistettä ei ole ollut. Sellaisen tarve on 

kuitenkin kasvamassa tulevien palvelurakennemuutosten myötä. 

 

Yhteispalvelupisteverkosto on Turun seudulla ensi vuonna laajenemassa. Tu-

run kaupunki on elokuussa 2018 avaamassa seuraavan poikkihallinnollisen 

palvelupisteen Turun keskustan alueella. Palveluiden saavutettavuuden peri-

aate Turun alueella toteutunee entistä paremmin, mutta entäpä meillä Raisi-

ossa? Tulevaisuudessa häämöttävät muutokset kuten TE-palveluiden keskit-

tyminen ja maakuntahallintoon siirtyminen tekevät tästä tavasta tuottaa palve-

lut yhä ajankohtaisemman. 

 

Myös täällä länsipuolella Turun kaupungin naapurissa tulisi huolehtia jatkossa 

palveluiden saavutettavuudesta. Arkiasioinnin yhteydessä tarjottu mahdolli-

suus viranomaisasioiden hoitoon on asia, jota me haluamme Raisiossa. Yh-

teispalvelupisteiden tulisi luonnollisesti sijaita jossain siellä, missä ihmiset 

muutenkin liikkuvat. Olisiko yhteispalvelupisteelle siis luontevampaa ympäris-

töä kuin ostoskeskus Mylly? Aukioloajat ulottuvat iltaan saakka ja palvelevat 

mahdollisimman monia asiakkaita. 

 

Me allekirjoittaneet esitämme Raision kaupungille, että kaupunki ryhtyisi aktii-

visesti selvittämään Monitorin kaltaisen yhteispalvelupisteen järjestämistä 

Raisioon, jolloin raisiolaisten olisi tulevaisuudessa helppo löytää läheltä tarvit-

semansa palvelut ns. yhden luukun periaatteella. 
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Raisiossa 16.10.2017 

 

Janette Broberg Harri Seikola 

Tanja Parkko  Jukka Rantala (kok) 

Niina Puoskari Pipsa Allén 

Helena Viljanen Elisa Vuorinen 

Markus Maunula Tuija Hyytiä 

Jonni Moislahti Eeva Savola 

Annika Aaltonen” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Muutoksenhakuohje (151-179 §) 
 
Muutoksenhakukiellot 
 

Seuraavista päätöksistä ei saa tehdä kunnallisvalitusta, koska päätös koskee 
vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (kuntalaki 136 §): 
 
§ 151 – 157, 167 – 179  
Muun lainsäädännön mukaan ei seuraaviin päätöksiin saa hakea muutosta 
valittamalla. Päätösnumerot ja muutoksenhakukiellon perusteet: 
 
§ 

 
Valitusosoitus 
 

Seuraaviin päätöksiin voidaan hakea muutosta kirjallisella valituksella.  
 

Valitusviranomainen 
 
Turun hallinto-oikeus 
Sairashuoneenkatu 2-4, PL 32, 20101 Turku 
turku.hao@oikeus.fi 
faksi 029 56 42414 
 
 
Kunnallisvalitus; pykälät 
 
§ 158 – 166    Valitusaika 30 päivää 
 
Kunnallisvalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) 
sekä kunnan jäsen. 
 
Hallintovalitus; pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Hallintovalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa. 
 
Muu valituselin 
 
§  
 
(nimi ja postiosoite)  Valitusaika x päivää 
 
Valitusaika alkaa päätöksen tiedoksisaantipäivästä. 
 
Valituskirja 
 
Valituskirjassa on ilmoitettava 
 
- valittajan nimi, kotikunta, postiosoite ja puhelinnumero 
- päätös, johon haetaan muutosta 
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Muutoksenhakuohje   

Kaupunginvaltuusto 16.10.2017  

 

- miltä osin päätöksestä valitetaan ja muutos, joka siihen vaadi-
taan tehtäväksi 

- muutosvaatimuksen perusteet. 
 
Valituskirja on valittajan tai muun laatijan omakätisesti allekirjoitettava. Myös 
laatijan nimi ja kotikunta on mainittava. 
 
Valituskirjaan on liitettävä päätös, josta valitetaan alkuperäisenä tai jäljennök-
senä, todistus siitä päivästä, josta valitusaika on luettava sekä asiakirjat, joihin 
valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aiemmin toimitettu vi-
ranomaiselle. 
 
Valituskirja on toimitettava valitusviranomaiselle ennen valitusajan päätty-
mistä. Omalla vastuulla valituskirjat voi lähettää postitse, sähköpostilla, fak-
silla tai lähetin välityksellä. Valitusasiakirjat on lähetettävä niin ajoissa, että ne 
ehtivät perille ennen valitusajan päättymistä. 
 
Yksityiskohtainen valitusosoitus annetaan pöytäkirjanotteen liitteenä. 
 

 
 
 
 


